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Gazdálkodástudományi Kar

4  Közgazdaságtudományi Kar

4  Társadalomtudományi Kar

-4  Közigazgatástudományi Kar

• -4  Élelmiszertudományi Kar

■4 Kertészettudományi Kar

■4 Tájépítészeti Kar
Pozsgai Ágnes felvétele

Újrakezdtük
Nem könnyű elkezdeni egy 

félévet még azoknak sem, akik 
nem most először járnak a Fő- 
vám téren. Óraütközések el
kerülése, ösztöndíj-igazolások 
utáni rohangálás, tankönyvek, 
jegyzetek beszerzése, kérvények 
leadása, és még sorolhatnám 
mindazokat az ápró intézniva
lókat, amelyekre legfeljebb né
hány nap áll rendelkezésünkre.

A feladat ettől még nem 
megoldhatatlan, ám szerencsés 
csillagzat alatt kell születni 
ahhoz, hogy tényleg minden 
problémát képesek legyünk or
vosolni. Már csak azért is, mert 
közben a regisztrációs hét nagy 
részében az én Tanulmányi 
Osztályom zárva tart, a tanszé
kek még alakítgathatják a tár
gyak időpontjait, ráadásul még 
az sem minden esetben megha
tározott, hogy kikhez fordulha
tunk további felvilágosításért.

Ráadásul az órák még csak 
most kezdődnek...

DicsukD

TOP 15

Akikre büszkék 
vagyunk
■  Óriási sikert értek el a Corvinus hallgatói a XXX. OTDK Pro 
Scientia Aranyérem díj odaítélésekor, illetve oktatóink a Mesterta
nár Aranyérem kiosztásakor. A XXX. Jubileumi Országos Tudomá
nyos Diákköri Konferencia különböző szekcióiban hallgatóink 29 
első, 26 második és 31 harmadik helyezést, valamint 22 különdíjat 
szereztek.

Tanévnyitó sajtótájékoztató a MÜPA-ban

A jó, a rossz, és a reményteljes

Kulcsár Arthur felvétele

A szekcióülések után, több
lépcsős megmérettetést követően 
az Országos Tudományos Diák
köri Tanács tudományterületileg 
illetékes szakmai bizottságai
nak előterjesztése alapján az ún. 
Odaítélő Bizottság 45 egyetemi 
és főiskolai hallgatót részesített 
a kiemelkedő diáktudományos 
és tanulmányi teljesítmény elis
merésére alapított Pro Scientia 
Aranyérem díjban. A díj értékét 
mutatja, hogy idén 4500 hallga
tó indult az OTDK 16 szekci
ójában, 410 nyert közülük első 
helyezést, s ők pályázhattak az 
Aranyéremre.

Egyetemünk hallgatói közül 
heten nyerték el a Pro Scientia 
Aranyérmet: Szöllősi Dáni
el (Élelmiszertudományi kar), 
Egressy Molnár Orsolya (Élel
miszertudományi kar), Bődy 
Emese (Közigazgatás-tudományi

Kar), Bakonyi Zoltán (Gazdál
kodástudományi Kar), Koncz 
Gábor (Gazdálkodástudományi 
Kar), Boda Zsófia (Társadalom- 
tudományi Kar), és Vörös And
rás (Társadalomtudományi Kar). 
(Bakonyi Zoli a Közgazdász új
ságírója, cikkét a Fókusz rovatban 
olvashatod. A  szerk.)

Az O TD T bizottságai dön
töttek a Mestertanár Aranyérem 
díj odaítéléséről is. Ezt azok az 
oktatók kaphatják, akik a tudo
mányos diákköri munkát támoga
tó kiemelkedő témavezetői és tu
dományszervezői tevékenységért, 
a kutatói nemzedékváltás sikeré
ért a legtöbbet tesznek. Egyete
münk oktatói közül Nguyen Duc 
Quang (Élelmiszertudományi 
Kar) és Török Gábor (Társada
lomtudományi Kar) részesült 
ezen elismerésben.

-rés

■  „Jó lenne, ha más egyetemek
nek is adnátok ilyen jó hallga
tókat” idézte Mészáros Tamás 
rektor Réthelyi Miklós, nem
zeti erőforrás minisztert azon 
a sajtótájékoztatón, amit szept
ember 8-án, a délutáni ünnepé
lyes tanévnyitó előtt tartott a 
Művészetek Palotájában.

Hogy pontosan milyen diáko
kért kiáltanak a többi egyetemek, 
hallhattuk a statisztikákból. 2011- 
ben a Corvinus gólyái között össze
sen 33 max pontszámos hallgató 
kezdi meg tanulmányait, a Gaz
dálkodástudományi karon pedig a 
felvettek 17%-ának 470-nél több 
pontja volt. Mindezeken túl, orszá
gos szinten a legmagasabb felvételi

pontszámmal rendelkező szakok 
(nemzetközi gazdálkodás, a gazdál
kodás és menedzsment, valamint 
a nemzetközi tanulmányok) is a 
Corvinuson indulnak idén. Ugyan
akkor nem csoda, hogy a legjobb 
diákok a Corvinus-t választják, hi
szen júniusban Superbrand címet 
kapott az egyetem.

Kevésbé felemelő hír, hogy ja
nuártól egy karral és 3000 diákkal 
kevesebben leszünk az egyetemen: 
a Közigazgatási kar ugyanis nem 
lesz többé Corvinus. A tavasszal 
felröppenő, az egyetem “szétosz
tására” irányuló hírek cáfolását 
továbbra sem tudta kijelenteni a 
rektor, mindössze annyit tudott 
mondani, hogy személyes ígéretet 
kapott Hoffmann Rózsától, hogy 
amennyiben bármi változtatá
si igény felmerül, akkor arról az 
egyetemet is tájékoztatni fogják.

Kicsit talán hálásabb volt Kere
kes Sándor, nemzetközi és tudomá
nyos rektorhelyettes feladata, aki az 
egyetem által megnyert TÁMOP 
támogatásokból megvalósuló fej
lesztések terveit, az interdiszcipliná
ris kutatások szervezésének érdeké
ben létrejött öt kiválósági centrum 
eredményeit osztotta meg hallgató
ságával. (A 2.oldalon olvashattok a 
TÁMOP pályázatokról)
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ÚJ KÉPZÉSEK,
ÚJ TANANYAGOK
■  Egyetemünk a TÁMOP 4.1.2. program támogatásával 2010-ben 
lehetőséget kapott arra, hogy Közgáz és Budai Campusán olyan új 
képzések és tananyagok készüljenek el, amelyekre a munkaerő-piaci 
visszajelzések szerint szükség van, de amelyek a folyamatosan válto
zó munkaerő-piaci körülmények között, később is hasznavehetőek.

A projekt első lépése egy átfogó 
munkaerő-piaci kutatás volt, ami 
részben helyzetfelmérést adott a 
jelenlegi szükségletekről, részben 
megkísérelte feltárni a hosszú távon 
is sikeres munkavégzéshez szüksé
ges legfontosabb kompetenciákat 
és tudásterületeket. Ebből kiindul
va valósult meg a 18 hónapig tar
tó, „Képzés- és tartalomfejlesztés 
a Budapesti Corvinus Egyetemen” 
című tartalomfejlesztési projekt. Az 
anyagok elméleti megalapozottsá
gát és a naprakészségét az biztosí
totta, hogy a tananyagokat az egyes 
tudományágak neves képviselői 
olyan szakértőkkel együttműködve 
készítették el, akik az adott szak
területen jelenleg is sikeres mun
kát végeznek. A munka során hat

új, illetve továbbfejlesztett képzési 
program jött létre humán szolgál
tatások, innovációmenedzsment, 
illetve vidékfejlesztés és gyümölcs- 
termesztés szakterületeken. Ehhez | 
kapcsolódóan 16 új tantárgy, 30 
új egyetemi jegyzet, egy e-learning 
kurzus, 11 oktatófilm és számos i 
tanítási segédanyag született, 
amelyek novembertől nemcsak az 
egyetem hallgatói, hanem minden 
érdeklődő számára elérhetőek lesz
nek.

A projektről bővebb in- | 
formáció és a munkaerő-pia- | 
ci felmérés zárótanulmánya a 
w w w .uni-corvinus.hu/tam op/ 
tartalomfejlesztés oldalon találha
tó.

Energiatakarékossági
korszerűsítések
|  A nyári oktatási szünetben  
tovább korszerűsödött a Bu
dapesti Corvinus Egyetemnek 
otthont adó Fővám palota és a 
Sóház, valamint megújultak a 
kertészeti oktatást szolgáló gya
korlati oktatóhelyek. A KEOP 
pályázatokon elnyert összesen 
több mint 600 millió forintos 
EU támogatásból ablakcserék, a 
födémek hőszigetelése valósult 
meg, és megújult a Közgáz Cam
pus szellőzési rendszere. Az 
épületek hőtechnikai rekonst
rukciója nyomán évi közel 60 
millió forinttal csökkenhet az 
egyetem működési költsége.

Uniós segítséggel csökkentette 
energiafelhasználását egyetemünk. 
KEOP 5.3.0/A-09/2009-0114
projekt keretében elnyert 500 mil
lió forintból az ablakcserék és a hő- 
szigetelés mellett megújult az épü
let teljes szellőzési rendszere, és a 
hulladékhő visszanyerését lehetővé 
tevő gépészeti fejlesztés is megva
lósult. Az új légtechnikai rendszer 
óránként 220.000 köbméter friss 
levegőt biztosít a diákoknak és 
oktatóiknak a tantermekben, és az 
egyetem különböző helyiségeiben.

A „Kertészeti oktatási célú 
épületek energiahatékonyság 
növelő felújítása” c. projekt ke
retében a Kertészettudományi 
kar Soroksári Kísérleti Üzem és 
Tangazdaságban, valamint a Táj- 
építészeti karhoz tartozó Szarvasi 
Arborétumban összesen 8 épület 
173 külső nyílászáróját cserélték 
ki és az épületek 2500 m2 hom
lokzata kapott 12 cm vastag hő- 
szigetelést, illetve 820 m2-en 20 
cm padlásfödémhőszigetelés is | 
megvalósult a KEOP 5.3.0/A- 
09/2009-0155 projekt segítségé
vel.

Az épületenergetikai fejleszté
sek eredményeként összesen évi 
58 millió forinttal csökkenhet az 
egyetem működési költsége.

d.sz.á

Az EU és Kína 
találkozása az 
egyetemen

SZÉCHENYI TERV

Kína növekvő világgazdasági 
súlyáról naponta jelennek meg 
hírek: legyen szó az amerikai 
kötvénypiacról, az afrikai ener
giakincs kiaknázásáról vagy az 
eurózóna válságáról. A kontinens
nyi ország már jó ideje szerepet 
vállal a tőle akár földrajzilag, akár 
kulturális szempontból távol eső 
régiókban is, de ami a döntésho
zók számára talán még a jelenlegi 
teljesítménynél, szerepvállalásnál 
is fontosabb, az a távol-keleti or
szágban rejlő gazdasági, pénzügyi, 
tudományos potenciál. Ez utóbbi 
közelebbről is megismerhetővé 
válik azon a novemberi nemzet
közi konferencián, amelyet egye
temünk szervez.

Intézményünk stratégiai célja, 
hogy nemzetközileg jegyzett, ha
tékony kutatóegyetemmé váljon. 
A kutatási, fejlesztési és innová
ciós teljesítmény növelését szol
gálja az az óriásprojekt is, amely 
az Európai Unió támogatásával, 
az Európai Szociális Alap társ
finanszírozásával valósul meg

az Új Széchenyi Terv keretében 
(TÁM OP-4.2.1/B-09/1/KM R- 
2010-0005). A program 2,5 mil
liárd forint felhasználását teszi 
lehetővé öt kiválósági központ
ban. A kutatási területeken belül 
a részt vevő szakemberek olyan 
problémákat vizsgálnak, mint a 
klímaváltozás, a növekvő számú 
népesség biztonságos élelmiszer- 
ellátása, a tudásalapú gazdaság 
terjedésének akadályai a kisvállal
kozói szektorban, a nemzetközi 
gazdasági folyamatok és a hazai 
üzleti szféra versenyképességének 
összefüggései.

A projekt azt is támogatja, 
hogy intézményünk intenzíveb
ben legyen jelen a hazai és nemzet
közi tudományos életben. A nem
zetközi jelenlét erősítését szolgálja 
az a fórum, amely a hosszú távú 
fenntarthatóságról szól, és illesz
kedik Kína és az Európai Unió, 
benne Magyarország együttmű
ködésének intenzívebbé válásához. 
A konferencián neves kínai, euró
pai, illetve hazai kutatók, a terüle

tért felelős kormányzati szereplők, 
valamint fejlesztési intézmények 
irányítói és a gazdasági élet képvi
selői vesznek majd részt. A nem
zetközi fórum, amelynek a vezető 
kínai egyetemekkel meglévő kap
csolatok elmélyítésében is kiemelt 
szerepet szán az egyetem, 2011. 
november 10-11-én lesz a Fővám 
téri épületben.

CHINESE-EUROPEAN
COOPERATION
FOR A LONG-TERM 
SUSTAINABILITY

Szolgáltatás-fejlesztések a 
Corvinus Karrier Irodában

A 2011/2012. évi tanévnyitó 
alkalmával Dr. Mészáros Tamás 
a Budapesti Corvinus Egyetem 
rektora sajtótájékoztató keretében 
számolt be az egyetem pályázati 
aktivitásának köszönhető ered
ményekről. A sikereknek többek 
közt a Karrier Iroda is büszke ré
szese, hiszen az elnyert TÁMOP 
támogatásoknak köszönhetően 
számos fejlesztést valósítottunk 
meg.

A TÁMOP-4.1.1.A-10/2/ 
KMR-2010-0011 projekt kere
tében jelenlegi és egykori hall
gatóink munkaerőpiaci alkal
mazkodó képességének javítását 
célzó szolgáltatásinkat fejlesztet
tük, bővítettük. Több száz hallga
tónk hazai vagy külföldi szakmai 
gyakorlatát támogattuk, tucat
nyi munkaerőpiaci rendezvényt 
szerveztünk: Karrier Napokat, 
szakmai gyakorlati fórumokat, 
nemzetközi állásbörzét, Fapa
dos Állásbörzét, Szakmai Gya
korlati Börzét, Üzleti Reggeliket. 
Egykori hallgatóinkra különös

figyelmet fordítva karriertervezé- 
si-, szelekciós-, CV- és grafológiai 
tanácsadáson való térítésmentes 
részvételi lehetőséget biztosítot
tunk számukra. Továbbá közel 
húsz szakmai és szabadidős ren
dezvényt szerveztünk több, mint 
ezer egykori diákunk részvételével. 
Mindemellett diplomás pályakö
vetési rendszerünket - amely vég- 
zetteink munkaerőpiaci pozícióját, 
sikerességét, képzésük eredmé
nyességét méri - kiterjesztettük 
eddig nem vizsgált csoportokra is. 
A nemzetköziesedési törekvése
inket mutatja, hogy a legtehetsé
gesebb hallgatóink képzésére lét
rejött TalenTeam programunkat 
idegen nyelvre adaptáltuk, illetve a 
CEMS (Community of European 
Management Schools) nemzet
közi meghívásos állásbörze kere
tében angol nyelven álláskeresési 
tanácsadó szolgáltatásokat nyúj
tottunk.

A TÁMOP-4.1.1.-08/2/ 
KMR-2009-0007 projekt további 
támogatást nyújtott a diplomás

pályakövetési rendszer számára, 
illetve nagyban hozzájárult, hogy 
minél eredményesebben segít
sük a munkaadók és a Budapesti 
Corvinus Egyetem közös céljának 
megvalósulását, hogy a végzette- 
ink minél eredményesebben tud
janak helytállni a munkaerőpia
con.

A TÁMOP-4.1.1.-08/2/ 
KMR-2009-0007 és a TÁMOP- 
4.1.1.A-10/2/KMR-2010-0011 
projektek megvalósítása továbbra 
is folyamatban van, így reméljük, 
hamarosan további sikerekről szá
molhatunk be és minél több hall
gatónk és partnerünk válik ezek 
érintettjévé!

Kedves Flallgatóink és Egyko
ri diákjaink, várunk Benneteket 
a Karrier Irodában, a Fővám téri 
Főépület Északi bejáratánál!

H MAGYARORSZÁG MEGÚJUL

A projektek az Európai Unió 
támogatásával, az Európai Szociális Alap 
társfinanszírozásával valósulnak meg.
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A Kína Központ hírei
A China Education Sercvice 

Centre (CESC) elnökhelyette
se, Li Wenjia júliusban látogatott 
egyetemünkre. A Kínai Okta
tási Minisztérium irányítása alá 
tartozó szervezet a kínai diákok 
külföldi tanulási lehetőségeinek 
felkutatásával és közvetítésével 
foglalkozik. Terveik között szere
pel a magyar kapcsolatokért fele
lős részleg létrehozása, valamint 
Pekingben és Xianban, egy-egy 
magyar nyelvi központ megala
pítását tűzte ki célul. Látogatása 
során a CESC elnökhelyettese 
az együttműködés lehetőségeiről, 
közös nyelvi programok kialakí

tásáról, a magyar nyelvű képzés
programok kínálatáról egyeztetett 
Kerekes Sándor nemzetközi és 
tudományos rektorhelyettessel 
valamint Krasznahorkai Dorkával, 
a Kína Központ vezetőjével.

A pekingi székhelyű Kínai 
Társadalomtudományi Akadémia 
Európai Tanulmányok Intéze
tének (IES) négytagú delegáci
óját június 8-án nemzetközi és 
tudományos rektorhelyettesünk 
fogadta, aki Csicsmann Lász
ló, a Társadalomtudományi Kar 
dékánhelyettesének, valamint 
Magas István, a Világgazdasági

Tanszék vezetőjének közreműkö
désével bemutatta az egyetem fő 
kutatási területeit, tevékenységét, 
nemzetközi kapcsolatait.

A résztvevők a jövőbeli együtt
működés lehetséges, konkrét terü
leteiként a szakkönyvek kiadását, 
publikálási lehetőséget, a Kínai 
Társadalomtudományi Akadémi
ához tartozó tudományos tovább
képző intézetükkel az Erasmus 
Mundus Program keretében mű
ködtethető oktatói, hallgatói mo
bilitást, közös MA és PhD képzés
program kialakítását jelölték meg.

K.D.

Erasmus Staff Week 2011
Másodszor láttuk vendégül 10 európai ország 22 partnerintézménye Erasmus munkatársait a nyár ele

jén május. Az Erasmus Staff Weeket a Nemzetközi Iroda szervezte, huszonkét kolléga egyhetes program
ját koordinálták. A vendégeket Kerekes Sándor Nemzetközi és Tudományos rektorhelyettes fogadta, az 
egyetemünket ismertető előadásokat NemeslakiAndrás -  E-Business Kutatóközpont vezető, Podruzsik 
Szilárd -  projektmenedzser Andrási Mónika -  irodavezető, Dókus Tünde -  egyetemi docens tartották. A 
karokon dékánhelyettesek és a kari nemzetközi koordinátorok fogadták partnerintézményeink munkatár
sait. A szabadidős programokról is gondoskodott a Nemzetközi Iroda.

K.I.

Közkérdés-Körkérdés
Bár tavasszal némi bizonytalanság röppent fel az egyetem jövőjét illetően, júniusban Superbrand címet 

kapott az egyetem, annak elismeréseképpen, hogy a hazai és a nemzetközi felsőoktatási mezőnyben közis
mert és elismert márkává nőtte ki magát. Hogy megtudjuk, mit is gondolnak a gólyák az egyetemről, megkér
deztük őket, miért ide felvételiztek.

G óly-a ttack
■  Másra számítottunk; sziva- 
tások hadaira. Sok egyetem 
hasonló eseményéről sokfélét 
hallottunk, hiszen a Corvinus 
tábora volt az egyik legkésőbbi 
időpontban, augusztus 28-tól 
szeptember 2-ig. Én tartottam 
tőle, és ezzel nem voltam egye
dül: a tábor előtti és alatti teljes 
titkolózás, a helyszín ismeret
lensége és a hosszúnak tűnő idő
tartam kissé riasztó volt. Aztán 
kiderült, felesleges volt félni.

Az induláskor a Keletiben 
több száz gólya gyűlt össze és 
játszott fura játékokat; őket elő
ször hülyének néztem, de később 
rájöttem, mennyire jó közösség
építők ezek a „dedós” feladatok. 
A pénzügyesek és a nemzetközi 
gazdálkodást tanulók Bükkszékre

mentek tovább, ahol a huszonöt 
fős csoportok tizenhét ágyas há
zakat kaptak, egy zuhanyzóval. 
Megdöbbentő módon már az első 
nap után komfortossá vált a hely a 
csopiknak.

Az ott töltött hat nap fantasz
tikus volt: ismerkedős programok, 
gólyatánc tanulás, nagy bulik és 
négyórás alvások. Péntekre mind
annyian rettenetesen lemerültünk, 
de megtapasztaltuk: corvinusos 
gólyának lenni leírhatatlan érzés! 
Az OCSI-sek maximálisan kitet
tek magukért, bizonyára rengeteg 
energiát fektettek a táborba, külön 
kiemelendő az egyik esti program, 
ahol testközelből „ismerkedhet
tünk meg” az egyetem rejtelmeivel. 
Köszönjük! Egy javaslat azért: jö
vőre legyen szendvics a büfében!

Pekoli Miklós

Erste Group Danubia Nyári Egyetem

Hét nép hét Ha
A Danubia „vándor” nyári egyetem 56 hallgatóból álló lelkes csapata, 

július 12-én érkezett Budapestre akik öt felejthetetlen napot töltöttek 
egyetemünkön. A 7-7 tagú szerb, szlovák, román, ukrán, cseh, horvát 
és osztrák diákcsapatot Kerekes Sándor Nemzetközi és Tudományos 
rektorhelyettes fogadta.

A nyári egyetem szakmai hátterét Magas István — tanszékvezető, 
Primecz Henriett -  egyetemi docens, valamit az Erste Bank képvise
letében Bek-Balla László - H R  Igazgató, Geiszbiihl Mihály - Treasury 
Igazgató és Mesterházy György - Ente Alapkezelő biztosította.

A záró nemzeti esten a diákok ízelítőt kaptak a hagyományos magyar 
konyha remekeiből, megnézték a Corvinus Közgáz Néptáncegyüttes 
bemutatóját és karaokéztak a résztvevő nemzetek legismertebb dalaira.

Programajánló
Az Antall József Tudásközpont izgalmas programokat kínál. 

Szeptember 21-én 18:00-kor Hetesy Zsolt, a Külügyminisztérium 
Terrorellenes Koordinátora, a Nemzetbiztonsági Szakszolgálat és az 
Információs Hivatal volt főigazgatója tart előadást Mit jelent 9/11 
2011-ben? A terrorizmus és terrorellenes fellépés évtizede címmel.

Október 12-én Roman Kowalski a Lengyel Köztársaság budapes
ti nagykövete tart értékelést a lengyel EU-elnökségről.

„Úgy tudtam, hogy abban a 
szakmában, ami engem érdekel, 
itthon a Corvinus a legjobb egye
tem. A Tájrendező és kertépítő 
szakot pedig elsősorban a rajz és 
a tervezés miatt választottam, ez 
érdekel.”

Nashnoush Réka, Tájépítésze
ti Kar, Tájrendező és kertépítő szak

„Azért választottam ezt az 
egyetemet, mert érdekel a kör
nyezetgazdálkodási agrármérnök 
szak, valamint, mert úgy gondo
lom, hogy egy corvinusos diplo
mával később majd könnyebben el 
tudok helyezkedni.”

Gyengési Lajos, Kertészettu
dományi Kar, Környezetgazdál
kodási agrármérnök szak

„Amikor eldöntöttem, hogy 
közgazdasági irányba megyek to
vább, akkor egyértelmű volt, hogy a 
Corvinust választom. Voltam a Bu
dapesti Gazdasági Főiskola és a Bu
dapesti Műszaki egyetem nyíltnap- 
jain is, de mégis a Közgáz a legjobb 
és a legelfogadottabb a szakmában.” 

Tóth Fanni Fruzsina, Gazdál
kodástudományi Kar, Gazdálko
dás és menedzsment szak

„Nagyon sok jót hallottam a 
Corvinusról, azért esett rá a vá
lasztásom. A biomérnöki szakra 
pedig azért jelentkeztem, mert 
szimpatikus volt.”

Kolimár Ditta, Élelmiszertu
dományi Kar, Biomérnöki szak

„Azt hallottam, hogy a 
Corvinuson az oktatás gyakorlati
as szemléletű, és ez nekem fontos, 
ezért választottam. Igazából az 
ELTE-n vagyok japán-német sza
kos, és emellett szerettem volna 
erősíteni a gazdasági vonalat.” 

Bereczki Nóra, Gazdálkodás- 
tuományi Kar, Kereskedelem és 
marketing szak

A hallgatókat megkérdezte: Kraft Anikó 
A fotókat készítette: Dicsük Dániel, Poór Pétéi
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Aktuális állásajánlatok
vállalat pozíció referenciaszám jelentkezési határidő

Deloitte Associate for Transaction Services 2011/0025/Á azonnal

Netsize Kft. Telecom Operator Partnerships Junior 
Manager

2011/0268/Á azonnal

Sara Lee Hungary Zrt. Junior Controller 2011/0270/Á azonnal
Philip Morris Magyarország Kft. Pénzügyi és kontrolling gyakornok 2011/0248/Á 2011.09.17
Cégértékesítéssel foglalkozó kft. Projekt Menedzser 2011/0266/Á 2011.09.18
Euromedic Group Kft. Treasury Analyst 2011/0267/Á 2011.09.18
GRID CEE Tanácsadó Zrt. Tanácsadó 2011/0260/Á 2011.10.01
Morgan Stanley Credit Risk Management Analyst 2011/0261/Á 2011.10.01
Morgan Stanley 

Morgan Stanley

Credit Risk Management Intern 

Market Risk Department Analysts -

2011/0262/Á 2011.10.01

Capital 2011/0263/Á 2011.10.01

Vodafone Operations Centre 
Hungary

Accounts Payable Analyst 2009/0157/Á 2011.10.05

Vodafone Operations Centre 
Hungary

Business Support Analyst 2009/0154/Á 2011.10.05

Vodafone Operations Centre 
Hungary

Financial Positions 2009/0158/Á 2011.10.05

Vodafone Operations Centre 
Hungary

Master Data Analyst 2009/0156/Á 2011.10.05

Vodafone Operations Centre 
Hungary

Order-to-Cash Analyst 2009/0155/Á 2011.10.05

IB Grant Thornton Audit Kft. Könyvvizsgáló asszisztens 2011/0275/Á 2011.10.16
PwC Könyvvizsgáló gyakornok 2011/0258/Á 2011.11.06

Aktu ális szakmai gyakorlatok
vállalat pozíció /  program referenciaszám jelentkezési határidő

Ernst & Young Üzleti tanácsadás - 
tanácsadó gyakornok

2011/0245/Szgy azonnal

Ernst & Young Üzleti tanácsadás - tanácsadó 
gyakornok kínai nyelvtudással

2011/0264/Szgy azonnal

Ernst & Young Tranzakciós tanácsadás - 
tanácsadó gyakornok

2011/0246/Szgy azonnal

MAPI Zrt. Pályázatkészítő trainee 2011/0265/Szgy 2011.10.02
Microsoft Magyarország Human Resources Student Intern 2011/0271/Szgy 2011.10.13
PwC Könyvvizsgáló gyakornok 2011/0259/Szgy 2011.11.06
Antall József Tudásközpont Szakmai gyakorlat 2011/0138/Szgy folyamatos
Deutscher Bundestag nternationales Parlaments-Stipendium 

(IPS)
2010/0277/Szgy folyamatos

Aktuális program ok
vállalat program referenciaszám jelentkezési határidő

BCE Karrier Iroda Karriermenedzsment szeminárium 2011/0269/P azonnal
BCE Karrier Iroda Pályázati felhívás a BCE belföldi szak

mai gyakorlaton résztvevő hallgatóinak
2011/0226/P azonnal

DFT-Hungária Kft. English writing in use master course 2011/0273/P 2011.10.14
DFT-Hungária Kft. Etikett és protokoll mesterkurzus 2011/0274/P 2011.10.14
DFT-Hungária Kft. Kreatív gondolkodási technikák gyakor

lata mesterkurzus
2011/0272/P 2011.10.14

BCE Karrier Iroda Karrier-tanácsadás 2008/0112/P folyamatos
BCE Karrier Iroda Pályázati felhívás a BCE külföldi szak

mai gyakorlaton résztvevő hallgatóinak
2011/0035/P folyamatos

PwC Online próbateszt 2011/0140/P folyamatos

Aktuális külföldi szakmai gyakorlatok
vállalat pozíció /  program referenciaszám jelentkezési

határidő

Continental AG Intern on the field of Purchasing 2011/0017/Nszgy azonnal
Google Online Media Associate Programme 2011/0014/Nszgy azonnal

Internships (OMAP) in Dublin
Siemens Enterprise Communicatiors Intern 2011/0016/Nszgy 2011.09.30
Videoplugger LTD Marketing internship 2011/0003/Nszgy 2011.12.31
APPINA TRAVEL GmbH Praktikant 2011/0002/Nszgy folyamatos
CA TT Innovation Management 
GmbH

Placement opportunities 2011/0010/Nszgy folyamatos

Spanish Work Exchange Programme Hotel placements 2011/0018/Nszgy folyamatos

Állásajánlatok tanulmányaid alatt és után 
Karriertanácsadás és pályaorientácó 
Karriertervező és készségfejlesztő tréningek 
Networking
Szakmai gyakorlatok itthon és külföldön

M egtalálsz minket:
s z e m é l y e s e n :  Fővám tér 8. fszt. 31. 
e - m a i l e n :  karrier@uni-corvinus.hu

1996 óta a munkáltatók diplomás toborzó 
és kiválasztási partnere 
a Budapesti Corvinus Egyetem Karrier Iroda 
Több mint 1000 élő munkaadói kapcsolat 
Évente több száz állás, szakmai gyakorlat 
és munkáltatói rendezvény 
Országos és nemzetközi integrált állásbörzék 
Diplomás karrierkövetés és Alumni networking

www.karrierexpo.hu 
karrier@uni-corvinus.hu 
1093 Budapest, Fővám tér 8.
Tel.: 06 1 215 5538 
Tel./fax: 06 1 482 5080

r  „n
CORVÍNUS A Te ambíciód a mi hivatásunk!
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CEMS Career Forum 2011 -
Nemzetközi állásbörze a Budapesti Corvinus Egyetemen

|  2011. november 18-19-én immár negyedik alkalommal ismét a Bu
dapesti Corvinus Egyetem rendezi meg a CEMS Career Forum nemzet
közi állásbörzéjét.

A CEMS (The Global Alliance in Management Education, korábbi is
mert néven: Community of European Management Schools) nemzetközi
leg elismert képzést nyújtó, 4 kontinens 26 felsőoktatási intézményét és 75 
vállalati partnerét összefogó hálózat. A Budapesti Corvinus Egyetem 1996 
óta -  a magyarországi felsőoktatási intézmények között egyedüliként -  tel
jesjogú tagja a szervezetnek.

A CEMS Career Forum a CEMS hallgatók és vállalati partnerek egy
másra találását segítő éves rendezvény, meghívásos nemzetközi állásbörze, 
ami tavaly 47 ország 850 CEMS hallgatóját és 44 CEMS vállalati partner 
270 képviselőjét vonzotta a Budapesti Corvinus Egyetemre.

A CEMS Career Forum több, mint egy hagyományos állásbörze. Egye
dülálló kapcsolatépítési lehetőséget nyújt a külföldi felsőoktatási intézmé
nyek, a vállalati partnerek és a hallgatók számára egyaránt. A toborzási-állás
börzéken túlmutatóan a CEMS Career Forum keretében konkrét, helyszíni 
kiválasztás folyik, amit mi sem bizonyít jobban, mint hogy az elmúlt évben 
800 hallgató vett részt előre egyeztetett interjúkon. Természetesen a hagyo
mányos állásbörzék nélkülözhetetlen kísérői - mint a cégprezentációk, a vál
lalatok kiállítókként való megjelenése, illetve a szakmai programok - sem 
hiányozhatnak a Fórumról. A rendezvény Skills seminars elnevezésű szak
mai programja a CEMS hallgatók körében rendkívül nagy népszerűségnek 
örvend: 2010-ben 380 hallgató vehetett részt rajta. A szemináriumok ke
retében a vállalati partnereket képviselő trénerek a hallgatók önéletrajzíró-, 
önmenedzsment-, sales-, prezentációs- vagy éppen kommunikációs készsé
geinek fejlesztését segítik.

A 2002, 2009 és 2010 évi CEMS Career Forum-ok sikerei után biz
tosra vehető, hogy az idei rendezvény is méltó lesz a CEMS és Budapesti 
Corvinus Egyetem nemzetközi presztízséhez.

További információk a Karrier Irodában vagy a CEMS honlapján találhatók.

mailto:karrier@uni-corvinus.hu
http://www.karrierexpo.hu
mailto:karrier@uni-corvinus.hu
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Im pressziók

Honvágy hőhalál idején
Varsó, június eleje, melegrekord közeli idő. Több óra mászkálás 

után a kegyetlenül tűző napon állok a villamosmegállóban. Minde
nem fáj, szomjas és éhes vagyok, teljes a kihalás. A többféle itt megálló 
villamos közül a 18-as számú gördül be elsőnek... Jó lesz, a Moszkva, 
akarom mondani, Széli Kálmán térig legyen szíves.

Bagatell
Piac Pilsudskiego. Alig néhányan mászkálnak a téren, de az egyik 

elmélyülten fényképezgető emberkének valahogy pont sikerül háttal 
az ismeretlen katona sírjához igyekvő háromfős őrségváltás útjába 
állni. A katonák rendíthetetlenül mennek tovább az egyenes vona
lon, de az arcukon jól látszik a tanácstalanság. Vagy fel kell lökniük 
egy hülyét, vagy meg kell kerülniük, vagy meg kell állniuk mögötte, 
és megvárni, hogy magától odébb menjen. Mindhárom kellemetlen, 
és úgy látszik, eddig még sosem kellett elgondolkodniuk, hogy ilyen 
esetben mi a teendő. De sajnos megússzák: a zseni valahogy megérzi 
a szelüket, vagy nem tudom, de mikor már csak legfeljebb egy méter 
van köztük, kilép oldalra. De azért vicces volt így is, a kis apró értel
metlenségek egyike, amik az élet értelmét adják. Már ha van ilyen...

Civilizációnk kellemes végnapjaiban történt...
A kolitól pár buszmegállónyira lévő giga-hiper-szupermarketben 

a teás polchoz érek. Legalább tíz méter. Csak tea. A nevetségesen ol
csó 200 filteres fekete teától (ez kell nekünk) a mangós-mittudomén 
izés domborcímkés kis csomagig, amin még lopásgátló is van. Ha tea 
kell, kedves Fogyasztó, csak gyere, van itt minden. Csóró vagy, gazdag 
vagy? Tök mindegy, csak gyere, vedd meg, és fogyaszd, amíg bírod. 
Lehetőleg persze minél többet. Az, hogy a világ nagyobb részén az a 
probléma, hogy van-e tiszta ivóvíz, vagy hogy ki fogja fizetni a nyug
díjadat nem érdekes. Egyszer úgyis meghalsz, a végén meg nincs sem
mi, sejutalom, se büntetés, csak a nagy semmi, úgyhogy jobb, ha nem 
is foglalkozol az egésszel. Inkább menj tovább a lekvárokhoz...

Jól van, gyerekek... (vélemény)
Kis karácsonyi meglepetésként az új Neptun az irritálóan 

művidám háttérarcok és a francia és román nyelvre állíthatóság mel
lett a tárgyütközések szűrésével is megajándékozta a hallgatókat, ne
hogy már annyira pofátlanok legyenek, hogy ugyanarra az időpontra 
két tárgyat is felvesznek, hiszen úgy az egyikre tudva és akarva nyilván 
nem fognak bejárni, és az meg milyen már, hogy egyes aljanépek egy 
érdekes választható tárgyon, esetleg nyelv vagy tesi órán „lógnak”, mi
közben alig ülnek páran némelyik kötelező tárgy előadásain. A„prob- 
léma” karácsony óta azért némileg finomított „megoldása” (max. 2 üt
közés engedéllyel) azonban még mindig több szempontból elhibázott. 
1, nevetséges kérvényekkel kell kuncsorogni azoknak a hallgatóknak, 
akik merészel(né)nek két szakot vinni vagy épp csak a tudásszintűk
nek legjobban megfelelő nyelvi csoportba jelentkezni. 2, ha egy oktató 
jól tanít, és van stílusa, akkor a nagyelőadóban is teltház van, ezt min
denki tudja. Az olyan előadásokra viszont, amik nem kötik le a hallga
tót, arra az előadás-látogatás kötelezővé tétele nélkül úgysem fognak 
tömegek bejárni, tehát ez az intézkedés erre sem megoldás. (Igaz, ha 
ezen az úton indulunk el, akkor előbb-utóbb azt is meg kéne határoz
ni, hogy az előadások végén a hallgatók az elhangzottak színvonalától 
függetlenül minimum milyen hosszan tapsoljanak.) De ami a legfon
tosabb: 3, egy egyetemre nagykorú, cselekvőképes emberek (egyetemi 
polgárok?) járnak, akik a felvételi pontok alapján a Corvinus esetében 
nem is feltétlenül a legsötétebbek, és ráadásul már első éven találkoz
nak az alternatív költség fogalmával. így talán akár hagyni is lehetne 
őket, hogy pontosan azokat a tárgyakat és pontosan akkorra vehessék 
fel, amikorra akarják. Aztán ha teljesítik a követelményeket minden 
felvett tárgyból, akkor igazuk volt; ha meg nem, akkor fizetnek, és leg
közelebb jobban meggondolják. Az egyetem egyik végeredménnyel 
sem jár(t) rosszul -  ráadásul közben felnőttként kezeli a hallgatót 
és még a közgazdasági racionalitást is tiszteletben tartja. Szerintem.

(Aki mást gondol erről, és szívesen megosztaná véleményét a lap olva
sóival, írjon nekünk, és a következő számban közöljük az írást. A  szerk.)

Vágó Péter

Képriport

Sötét öltönyök és kosztümök, kopo
gó magassarkúak, megilletődött tekin
tetek -  eljött egy újabb tanévnyitó cere
mónia ideje. A Művészetek Palotájában 
rendezett ünnepségen Egyetemünk 
rektora köszöntötte az új hallgatókat.
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„M eg kell tanulnunk elfogadni a 
b izonyta lanságokat”
■  Beszélgetés Bőd Péter Ákos
sal

■  Az utóbbi hetekben sokat 
hallottunk a frankhitelesek 
egyre komolyabb nehézségeiről. 
Ám az egyes családokat sújtó 
problémák csak részei az össz- 
gazdaságra gyakorolt negatív 
hatásoknak; legalább ugyan
ilyen fontos az is, hogy az állam 
hogyan kezeli az országban ki
alakult devizaválságot. Többek 
között erről beszélgettünk Bőd 
Péter Ákos korábbi jegybank- 
elnökkel és ipari miniszterrel, 
Egyetemünk Gazdaságpolitika 
Tanszékének vezetőjével.

-  A z utóbbi hetekben elég 
sokat hallhattunk különböző, a 
bajba jutott devizahiteleseket se
gítő megoldási javaslatokról. Ön 
milyen megoldást tartana célrave
zetőnek?

— Az árfolyamrögzítésről és 
az afölötti összeg késleltetettt fize
téséről szóló nyári döntés takaré
kos megoldás az állam szempont
jából, hisz nem vállal anyagi terhet, 
hanem jogszabályok erejével tesz 
lehetővé átütemezést. Ennek 
azonban az a hátránya, hogy' csak 
átmeneti megoldás, hiszen olcsób
bá nem teszi a törlesztést, csupán 
elodázza a visszafizetés idejét.

Szinte beszélgetésünk pilla
natában ismertük meg a legújabb 
kormányzati tervet a mainál sok
kal kedvezményesebb árfolyam 
melletti egy összegű hitel-vissza
fizetésről: ebben első ránézésre is 
óriási veszélyeket látni.

Ezek mellett az élet hozott egy 
kedvező fordulatot is, hiszen vég

re a svájci jegybank is megelégelte, 
hogy a spekulánsok ilyen jelentős 
mértékű ingadozásokat idéznek 
elő devizájukban: a további erő
södést meggátolja a 83 eurócentes 
árfolyamplafon. Persze a forint a 
továbbiakban is gyengülhet, ám 
immár az euróhoz képest, ami vi
szonylag kisebb árfolyammozgást 
jelent.

-  A 0,83€ azt jelenti, hogy 
forintra átszámítva 230 körüli ár
folyamon következik be a rögzítés. 
Ám sokan 140 Ft. körül vették fel 
néhány éve a hitelüket. Ez még így 
is jelentős eltérés.

-  Igaz, de azoknak, akik négy 
éve vagy még korábban felvették 
a hat százalékos devizahitelt a 
tizennégy százalékos kamatú fo
rinthitel helyett, számolniuk kel
lett azzal, hogy az akkor igen erős 
forint gyengülni fog. Túl nagy nai
vitás volt azt hinni akkor, hogy az 
a kedvező árfolyam a hiteltörlesz
tés akár húsz évéig kitart.

-  A z emberek nagy többsé
ge azonban nem túlságosan ért 
a pénzügyekhez. Ezt figyelembe 
véve mennyire mondható ki a la
kosságfelelőssége?

-  Egy sokéves futamidejű la
káshitelt felvenni nem ugyanaz, 
mint bemenni a szaküzletbe és 
megvásárolni egy hajszárítót. Egy 
ilyen volumenű döntés előtt ál
talában is sokat kell gondolkozni, 
utánajárni a dolgoknak. Márpedig 
aki rászán egy fél napot és végig
gondolja az alapvető adatokat, úgy 
is átláthatja az összefüggéseket, 
hogy nem tanult az árfolyam-, 
vagy kamatkockázatról. Az már

más ügy, hogy pont a svájci valuta 
esetében drasztikus, váratlan drá
gulás állott be, aminek fél évtizede 
kicsi volt a valószínűsége. Persze 
attól, hogy egy esemény csak na
gyon kis valószínűséggel követ
kezhet be, még nem lehetetlen.

Egyébként ez a probléma nem 
csak a kisembereket érinti; mivel 
a törvények jóvoltából betekint
hetünk a politikusok zsebeibe, 
láthattuk, hogy az eddigi utolsó 
pénzügyminiszter is igen jelentős 
devizatartozással küzd.

-  Visszatérve a frissebb hazai 
fejleményekre -  meglepte a kor
mány legújabb, sokak számára na
gyon váratlan javaslata?

-  Igen, bár várható volt, hogy 
ha a bankári közösség nem áll elő 
könnyítő javaslatokkal, akkor a 
politika lépni fog. Ez igen radiká
lis beavatkozás magánjogi szerző
désekbe. Az elképzelés jogszerű
ségét én nem tudom megítélni, de 
például a jelenleg hatályos alkot
mány is védi a magántulajdon és 
szerződések sérthetetlenségét Az 
államnak nemzetbiztonsági okból 
vagy közérdekre hivatkozva van 
joga beleavatkozni, ám a szociális 
nehézségek nem tartoznak bele 
ebbe a kategóriába, ráadásul ez 
a javaslat épp az átlagosnál jobb 
helyzetben lévőkön segít, mert 
nekik lesz lehetőségük élni az egy
szerre történő visszafizetéssel.

-  A magyar gazdaság egészé
re milyen hatással van egy ilyen 
intézkedés?

-  Azonnali reakcióként jelen
tősen estek a banki részvényárfo
lyamok, de lehetnek komoly távoli

következmények is, mint a banki 
hitelezés visszaesése, árfolyamki
lengések.

Számomra, gazdaságpolitiká
val foglalkozó egyetemi tanárként 
az is kérdéses, hogy miként tud
nánk hitelesen oktatni az öngon
doskodást, a felelős döntéshoza
talt, a pénzintézetek autonómiáját, 
miközben a kormány mestersége
sen határozza meg az árfolyamot, 
beleavatkozva ezzel többszázezer 
szerződésbe. Mindenesetre ennek 
az egész elképzelésnek még nem 
látjuk a végkimenetelét, az azon
ban biztos, hogy nagy kétségeket 
ébreszt a magyar gazdaságpolitika 
kiszámíthatóságát illetően.

-  Mi okozhatta a svájci frank 
ilyen mértékű erősödését?

-  Különböző okokból a világ 
„nagy pénzeinek” -  dollár, euró, 
jen -  státusza megkérdőjeleződött, 
így veszítettek értékükből. Azt 
azonban, hogy a spekulánsok meg
lepetésszerűen ilyen drasztikus 
mértékben kezdik el menekülési

eszközként használni azt a svájci 
frankot, amely korábban éveken át 
elég jól együttmozgott az euróval, 
egyszerűen nem lehetett előre látni. 
Ugyanez a jelenség a jövőben bekö
vetkezhet más devizákkal, például 
a norvég vagy a cseh koronával is. 
Utólag már lehet okosnak lenni, 
hogy nem kellett volna valamit csi
nálni, de 2008-ig ez a konstrukció 
közel sem tűnt ekkora kockázat
nak. Mindezeknek az a tanulsága, 
hogy meg kell tanulnunk elfogadni 
a bizonytalanságokat.

-  Sokan hiányolták azt, hogy 
a kormányzat nem kéri ki szakér
tő közgazdászok véleményét. Hosz- 
szú idő után azonban augusztus 
végén Ön is részt vett egy találko
zón a miniszterelnökkel. Mit gon
dol, lesz folytatása az ilyen jellegű 
konzultációknak?

-  Ezen a találkozón nem a 
kormány intézkedéseivel vagy ter
veivel kapcsolatos véleményünket 
kérték ki, sőt ezekről a minisz
terelnök úr és a miniszter úr sem 
mondott semmit. A mi munkánk
ra inkább elemzőként számítot
tak, az elemzők pedig a kormány 
döntéseit adottságnak veszik, és 
azokkal együtt vizsgálják a kö
vetkezményeket, lehetőségeket. 
Tanácsokat egyébként is inkább 
a kritikus ügyekről való döntések 
előtt lehet adni, meghozott intéz
kedéseken aligha változtat utóla
gos konzuultáció. Ami a folytatást 
illeti: úgy tudom, hogy majd hív
nak minket egy következő találko
zóra is, ahol talán már vissza lehet 
térni olyan ügyekre is, melyek még 
kifejtésre várnak.

DicsukD

V4- a visegrádi csoport államfői a Corvinuson
■  A Visegrádi Együttműkö
dés 20. évfordulója alkalmából 
a Visegrádi Négyek Elnöki Ta
lálkozóját 2011. október 7-én a 
Budapesti Corvinus Egyetemen 
tartják. A konferenciát az An
tall József Tudásközpont kezde
ményezésére, a Külügyminisz
térium, a Köztársasági Elnöki 
Hivatal és a Budapesti Corvinus 
Egyetem közösen rendezi.

A program szerint a cseh, a len
gyel a szlovák és a magyar államfő 
áttekinti a megalakulás óta eltelt 
20 év tevékenységét, az együtt
működés jelenét és jövőbeni kihí
vásait, valamint megemlékeznek 
Antall József, a Visegrádi Csoport 
gondolatgazdája, az együttműkö
dés létrejöttéért tett munkássága

és szellemisége máig tartó hatá
sáról. A konferencián a témával 
foglalkozó V4-es országok értel
miségi fiataljai is szót kapnak, akik 
a megelőző héten -szeptember vé
gén- workshop keretében folytat
nak szakmai műhelybeszélgetést.

A találkozón megvitatják a Vi
segrádi Négyek jelenlegi, sarkala
tos kihívásait: a szorosabb együtt
működést, a közös álláspontok 
kidolgozását az Európai Unió 
szinterein, valamint a lengyel el
nökség támogatásának lehetősé
geit. Szólnak az együttműködés 
elmúlt éveinek meghatározó té
máiról is: az energiapolitikáról, az 
egymást követő magyar és lengyel 
elnökségekről, a Keleti Partner
ségről és a Nyugat-Balkánnal való 
kapcsolattartásról. A V4 idei cseh

elnöksége is ezekre a területekre 
koncentrál, különös hangsúllyal 
az energiabiztonság közös elérésé
re. Az idei év kihívásai tehát jelen
tős esélyt adnak a 20. évfordulóját 
ünneplő Visegrádi Partnerség 
elmélyítésére. A konferenciát Dr. 
Mészáros Tamás rektor és az 
Antall József Tudásközpont Ku
ratóriumának elnöke, Dr. Pörzse 
Gábor nyitja meg. A záróbeszé
det Dr. Csaba László professzor, a 
Central European University tan
székvezetője tartja, aki a Visegrádi 
Együttműködés elmúlt húsz évét 
fogja értékelni.

A tudományos élet új generá
ciójának szóló szeptember végi 
workshopot az Antall József Tu
dásközpont szervezi.
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Járjunk egyet! GMO -  Az emberiség
■  A közigazgatási modernizá
ció útja is egy spirál alakú fejlő
dés, a hegeli dialektika jegyében, 
s ennek megfelelően 2012-től 
újra megjelennek a járások a 
magyar közigazgatásban. A já
rások a vármegyék korában a 
szekérrel vagy gyalog megtehe
tő, egy napi oda-vissza járóföld 
hatósugarát jelentették a szol
gabírói központtól számítva.

Amikor a szekér és a vasút 
közlekedési szerepét a közút 
kezdte átvenni, az 1980-as évek 
első felében, közigazgatási ügyin
tézés területi beosztását képvise
lő járások is megszűntek, átadva 
helyüket a polgármesteri hiva
talok, a minisztériumok területi 
szerveinek és az okmányirodák
nak. Amikor a közút szerepét a 
fénysebességű hálózatok kezdik 
átvenni, érdekes módon ismét 
megjelennek a járások. Miért?

Magyarországon jelenleg 
1515 helyhatósági ügyintézési, 
más néven polgármesteri hivatal 
működik. Ezek bonyolítják le a 
helyi igazgatás túlnyomó részét. 
Költséghatékonysági és méret
gazdaságossági vizsgálatok kimu
tatták, hogy egy-egy helyhatósági 
ügyintézési centrum akkor legke
vésbé ráfizetéses a közszektorban, 
ha egy-egy hivatal -  a jelenlegi 
átlagosan 6 ezer helyett —, 30 

- 100 ezer főt szolgálna ki. Az 
ország lakossága tükrében tehát 
maximum 330, minimum 100 
helyhatósági hivatal lehetne mé
retgazdaságos és költséghatékony 
a közszektorban. 1200 — 1400 
polgármesteri hivatal bezárása, 
átalakítása politikai értelemben 
is húzós feladat, nem csoda, hogy 
eddig nem mert, de a kétharma
dos többség hiányában nem is tu
dott belefogni egy kormány sem. 
A jelenlegi koncepció szerint, 
ahol lehet, szét kell választani 
az államigazgatási (hatósági) és 
az önkormányzati feladatokat; a 
helyi igazgatás kerül a járási hiva
talokba, az önkormányzati ügyek 
maradnak a polgármesteri hiva
talokban. Az igazgatási körzetek 
területi beosztása kérdésében 
Bibó István az elérhetőséget jelöli 
meg, tehát kézenfekvő a tömeg- 
közlekedési elérési időket alapul 
venni a járásközpontok és hatá
rok kialakításánál. Ha a vonzás- 
körzeteket vesszük, kiindulha
tunk a 328 városunkból, hiszen a 
várossá nyilvánítás egyik kritéri
uma, hogy van-e az illető telepü
lésnek központi funkciója, s ezzel 
együtt járó vonzáskörzete? így kb. 
33 ezer állampolgárt szolgálna ki 
egy hivatal. Ha a meglévő igazga
tási szolgáltatási infrastruktúrát 
vesszük — azaz az okmányirodá
kat -  akkor 281 járást kapnánk.

Szintén vonzáskörzet tükröző
dik a 174 statisztikai kistérség 
járássá alakításában is. Végül, ha 
a csökkenő számú országgyűlési 
területi választókörzeteket vesz- 
szük, amikkel a járásoknak terü
letileg egybevágóaknak kell len
niük, mintegy 100 járással, azaz 
hivatalonként 100 ezer állampol
gár kiszolgálásával számolhatunk, 
s még ez is megfelel a költségha
tékonysági és méretgazdaságos
sági kritériumoknak.

A magyar regionális tudo
mány atyja, Enyedi György aka
démikus mondta, hogy „aki rajta 
van a hálózaton, az a központban 
van, akkor is, ha fizikailag több 
száz kilométerre van a központ
tól; aki pedig nincsen rajta a há
lózaton, az végtelen távolságra 
kerül a központtól, akkor is, ha 
fizikailag a központban van.” S 
ezen a hálózaton nem a tömeg- 
közlekedés zötykölődik, hanem 
az adat, az információ, valamint 
az állampolgár mozog, mégpedig 
fénysebességgel. Bár az infor
mációs szupersztrádát használó 
állampolgár is, meg a hivatal is 
ilyen esetben virtuális.

Az eEurope 2020 akcióterv 
az elektronikus közigazgatás 
két fontos kritériumaként emlí
tette a közigazgatás befogadó és 
többcsatornás jellegének erősíté
sét. A befogadó azt jelenti, hogy 
a mindig újratermelődő netless 
társadalmi réteghez is el kell ju t
tatni az információs szupersztrá
dát. Ok az időskorú népesség és 
a munkanélküliek, akiknek csak 
8, ill. 12 %-a akar és tud hasz
nálni Internetet. És ez nem csak 
magyarországi jelenség. Az infor
mációs szupersztrádának jelenleg 
három sávja, vagy csatornája van, 
amelyből a közigazgatási moder
nizáció nálunk csak egyet tud 
és akar használni: az Internetet 
(E-Government).

A Karon működő 
E-Government Kutatócsoport 
számos szakkönyvben manifesz
tált igyekezete ellenére a sztráda 
másik két sávján nehezen indul 
a közlekedés. H at évig tartott, 
hogy a mobiltelefonra építkező 
középső sávban mára a magyar 
államigazgatásban megjelen
jen annak a felismerése, hogy a 
többcsatornás e-közigazgatás 
az, bizony nem egycsatornás. 
Ehhez immáron a közigazga
tási mesterszakunkon kötelező 
M-Government tantárgyunk is 
van (Mobil igazgatásszervezés). 
De a harmadik sávba -  as digitá
lis interaktív mobil TV-be, amely 
végre biztosíthatná a befogadó, 
inkluzív jelleget is, mert a netless 
társadalom TV  centrikus -  még

mindig ismeretlen a magyar köz- 
igazgatásban. A T-Government 
egyelőre a multik rövidtávú üzle
ti érdekeinek van alárendelve. H i
szen az egyszerű T V  készüléket 
csak akkor lehet interaktívan, In
ternetként is használni, ha Inter
net modemet tartalmazó, s ezért 
a csatorna-csomagokhoz ingyen 
nem adható dekóderje lenne, rá
adásul esetében értelmetlenné 
válna a nagy szolgáltatók jelen
legi IpTV üzletága is. Ny-Euró- 
pában, ahol már nagyrészt meg
történt a digitális átállás a TV 
műsorszórásban, szintén olyan 
olcsó dekóderekkel látták el a TV 
készülékeket, amelyekkel nem 
vált lehetővé az internetes inter
aktivitásuk, s mostanában terjed 
csak az interaktív TV. Most, a di
gitális átállás küszöbén utolsóból 
első lehetett volna Magyarország 
az interaktív TV  tekintetében. 
De nem; a multik érdekében mi 
is végigjárjuk a nyugat-európai 
zsákutcát.

Mi köze mindennek a járás
hoz? Nem csak 328 városunk 
van, hanem 300 városi kábel TV  
szolgáltatónk is. Ez egy gazda
ságtalan rendszer egy tízmilliós 
országban, ha pl. a 80 milliós Né
metország 6 kábelszolgáltatóját 
vesszük. Az interaktív digitális 
T V  közszolgálati tartalom fej
lesztése helyi feladat, hiszen csak 
a helyi szolgáltatási tartalom ér
dekes a helyi lakosságnak. Erre a 
multi műsorszolgáltató nem vál
lalkozik és nem is tud, hiszen az 
ő gazdasági érdeke az, hogy minél 
több embernek nyújtsa ugyanazt 
a tartalmat. A sok kis kábel TV  
társaság a városokhoz, a járási 
központokhoz csatlakozva olyan 
helyi műsort, tartalmat, szolgál
tatást, közszolgáltatást, ügyinté
zést vihetne interaktív, befogadó 
módon közel az emberekhez, ami 
által az ország számára ez a jelen
leg hátrányt jelentő szétdarabolt- 
ság behozhatatlan előnnyé lenne 
kovácsolható.

Tehát, amikor a járások föld
rajzi újraszervezéséről van szó, 
ma már nem csak a tömegköz
lekedési elérhetőségi időkkel és 
a hivatal lakosságszámra vetített 
költséghatékonyságával kellene 
számolnia a Közigazgatási és 
Igazságügyi Minisztériumnak, 
hanem azzal is, hogy az Unió 
2020-ig előre vetített e-közigaz- 
gatási fejlesztéséhez illeszthető, 
olyan helyi tartalmak jelenjenek 
meg a járás településein, amelyek 
a háromsávú információs szuper
sztrádán járóképesek: interneten, 
mobilon, és tévén.

Dr. Tózsa István 
Közigazgatás-szervezési és  

Urbanisztikai Tanszék

megmentője?
■  Sokakban vetődhet fel az a kérdés, hogy mi is az a GMO, ám még 
többen vannak, akik egyáltalán nem tudnak vele mit kezdeni, hiába 
hallottak már róla. Szükségünk van-e a GM technológiára? Vajon 
megkérdezzük-e, hogy honnan vannak a mosóporban az enzimek, 
amik tisztára varázsolják a ruháinkat? Vajon megkérdezzük-e az or
vosunkat, hogy hogyan fejlesztették ki a gyógyszer hatóanyagát, amit 
beveszünk? Ha azt mondják, hogy a halálos betegségünket meggyó
gyítják, érdekel-e minket az eljárás technikája?

A hárombetűs rövidítés mö
gött a Genetikailag Módosított 

j Organizmus kifejezés áll., mely egy 
olyan technológiát jelent, amely- 
lyel az élőlény DNS-e célzottan 

| megváltoztatható. Maga a GMO 
olyan élőlényt jelöl, - lehet az akár 
baktérium, akár növény, akár állat 
- amelynek örökítőanyagát, azaz 
DNS-ét ezzel a technológiával 
megváltoztatták. A GMO tech
nológia egy olyan eszköz, amivel 
megfejthetjük a génjeink működé
sét, megtudhatjuk az egyes gének 
funkcióját és megismerhetjük a 
vezérlésüket, ami óriási lehetősé
geket rejt magában az élet minden 
területén.

A GMO világviszonylatban 
is úgy terjedt el a köztudatban, 
mint valami gyilkos kór, ehhez 
nagyban hozzájárultak a külön- 

) böző nagyvállalatok ellen propa
gandái és az éppen aktuális média 
szemléletek is. Az igazán nagy 
vitákat a szabadföldön termesz
tett génmódosított növények - fő
ként a kukoricafajták - váltják ki, 
mivel ezek adják az élelmiszerek 

J alapanyagait. Az ilyen növénye
ket már évek óta tonnaszám tér- 

i mesztik az USA-ban és sok euró
pai országban is. Pedig ugyanúgy 
használnak génmódosított mik- 

I robákat az élelmiszerek előállí
tására vagy tartósítására, de még 
egy állatkereskedésbe betévedve 
is rögtön a GM O csodáiba bot
lunk. Sok díszhalat ugyancsak 
genetikailag módosítanak, hogy 
jobban világítsanak UV fény 
alatt, azonban ezek nem kapnak 
akkora hangsúlyt. Magyarorszá
gon a politikában meghatározó 
döntéshozók már régóta a GM 
növények termesztése ellen fog
lalnak állást, és nyilván ez a közel
jövőben nem is fog változni. Ma
gyarország számára igazán nagy 

j változást csak az EU hozzáállá- 
[ sa hozhat, de ez nem valószínű, 

hogy hamarosan bekövetkezik. 
Példának okáért azért sem, mert 
a 2012. január 1-jén életbe lépő 
hatályos Alaptörvény is a GMO 
ellen rendelkezik.

Arra a kérdésemre, hogy mi
lyen kockázatokat rejthet ma
gában a GMO technológia Dr. 
Oláh Róbert a Genetika és N ö
vénynemesítés Tanszék egyetemi

docense így válaszolt: - A GM 
növények kockázatát nem lehet 
egy kalap alá venni: nyilvánvalóan 
egy pl. A vitamint termelő GM 
növény sokkal kisebb kockázatot 
hordoz, mint egy vírusfehérjéket 
előállító növény. Sajnos kocká
zata mindennek van, annak is, 
ha beveszünk egy aszpirint, így a 
kérdés az, hogy megéri-e vállalni 
a kockázatot. Egyetemünk kü
lönböző tanszékein a lúdfű, do
hány és szőlőnövények genetikai 
transzformációja rutinszerűen 
folyik, elsősorban az élőlények 
működésének megértése céljából.

- Ami Magyarországot illeti, 
függetlenül attól, hogy pro vagy 
kontra foglalok állást, szerintem 
nagy felelőtlenség volt beleírni 
az alkotmányba, hogy Magyaror
szágnak „genetikailag módosított 
élőlényekül mentes mezőgazda
sággal" kell hozzájárulni a ma
gyar állampolgárok egészségéhez. 
A moratórium e nélkül a kijelen
tés nélkül is fennállt, így viszont 
a kutatók, nemesítők helyze
te még nehezebbé válik, hiszen 
ezek után sokkal nehezebb lesz 
támogatást szerezni a GMO- 
val folytatott kutatásokra, pedig 
ha Magyarország versenyképes 
akar lenni, akkor nem maradha
tunk le ezen a területen, még ha 
jelenleg nem is termeszthetők 
ilyen fajok itthon. Sokat javítana 
az álláspontok alakulásában, ha 
a tudományos eredményeket és 
a gyakorlati tapasztalatokat köz
érthető formában jelentetné meg 
a média. Úgy gondolom a geneti
kával kapcsolatos kutatások nap
jainkban a legfontosabbak, és leg
alább olyan áttörést jelenthetnek 
a gyakorlat (pl. orvostudomány, 
energetika stb.) szempontjából, 
mint az elmúlt században a bio
kémia. Szentgyörgyi Albert, ha 
most élne, szerintem biotechno
lógiával foglalkozna — mondta 
Juhász Zsófia a Corvinus egykori 
hallgatója, jelenleg PhD. hallgató, 
kutató. A téma aktuálpolitikai 
vonatkozása: Ez év augusztus 
23-án lépett életbe a GMO mun
kacsoport megalakításáról szóló 
kormányhatározat, ami a GM 
élőlényektől mentes mezőgazda
sággal kapcsolatos feladatok ösz- 
szehangolását látja majd el.
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Zaragozától Szentpétervárig Eine truly globális educación

Utazz, tanulj, 
szórakozz
■  A már 1985-ben alapított 
AEGEE-Europe ifjúsági hálóza
tának 20 éve vált tagszervezetévé 
AEGEE-Budapest, amely „anten
nát” néhány elszánt egyetemista 
elsőként alapított a régióban. Az 
európai fiatalságot integrálni hiva
tott nemzetközi szervezethez való 
csatlakozás által lehetőség nyűt a 
magyar ifjúság számára is, hogy 
utazannak, tanuljanak és szóra
kozzanak - hangzik az AEGEE 
mottója - egész Európa szerte.

Az alapítás 20 éves évforduló
jának alkalmából, idén tavasszal 
megrendezésre került közel 100 
fő részvételével AEGEE- Buda
pest első Gála estje. Az ünneplésre 
volt okunk, hiszen jelenleg a buda
pesti antennát Európa a második 
legnagyobb-jaként és egyben leg- 
aktívabbjaként tartják számon.

Az idei év során aktív tagjaink 
a Kanári-szigeteken vettek részt 
kulturális cserén, miközben mi 
idehaza a hollandiai Gröningenből 
fogadtunk diákokat. November
ben pedig egy nemzetközi koope
rációban szervezett HÍR- tréning 
hétnek ad-tunk otthont.

A nyár folyamán több mint

200 tagunk utazott el Zaragozatól, 
Catanian át egészen Szent-Péter- 
várig nyári egyetemre, és öregbítet
te nevünket. Közben természete
sen az otthon maradtak is lelkesen | 
szervezték a budapesti nyári egye
temet a csehországi Brnoval.

Ritka az olyan diákszervezet, 
ahol egyszerre lehet gyakorolni 
a nemzetközi rendezvények me
nedzselését, és eközben lehetőség 
van ismeretségeket, barátságokat 
kötni Észtországtól Törökorszá
gig és Spanyolországtól Azerbaj
dzsánig.

Az AEGEE-n keresztül el 
lehet jutni a kontinens bármely 
szegletére, ahol tematikus kon
ferenciákon, tréningeken, nyári 
egyetemeken, informális cseréken 
vehetnek részt a tág érdeklődési j 
körű fiatalok, ahol gyakorolhatják 
a nyelveket, nem-zetközi projek
tekben dolgozhatnak együtt más 
európai fiatalokkal és ismerhetik 
meg egymás kultúráját.

Ha kedvet kaptál ettől a kis 
ízelítőtől, és érzed magadban a hí
res AEGEE-Spiritet, akkor ne ha
bozz, gyere el bevonó táborunkba 
és ismerj meg minket! j

Stang Krisztina

A társadalomról másképpen

Többet és m ást
■  A Társadalomelméleti Kol
légium (TEK) a Budapesti 
Corvinus Egyetem egyik legré
gebben működő szakkollégiuma. 
Tagjai olyan fiatalok, akiket nem 
elégít ki az egyetemeken zaj
ló szakmai és közösségi élet. A 
TEK többet és mást nyújt.

A kollégium szakmaiságának 
egyik fő célkitűzése a különböző 
társadalomtudományok (közgaz
daságtan, filozófia, szociológia) 
módszereinek vegyítése, illetve az 
elmélet és gyakorlat közötti sza
kadék áthidalása. Mindezt pedig a 
kollégium tagjai töltik meg tarta
lommal: a TEK szakmai életének 
gerincét adó kurzusok (körök) 
témái a tekesek preferenciáinak 
megfelelően alakulnak, ahogy az 
előadások, konferenciák is ön- 
szerveződő módon jönnek létre. 
A TEK-ben működik Város mű
hely, korrupciókutató műhely, de 
a tagok tanulnak kritikai politikai 
gazdaságtant és posztmodern tár
sadalomelméleteket is.

A TEK azonban nem csak a 
szakmaiságról szól, hanem egy 
izgalmas, színes közösség is. A ta

gok többsége a Ráday kollégium 
ötödik emeletén lakik együtt; ez 
az a tér, ahol a tekesek kielégíthe
tik szakmai és közösségi igénye
iket. Ezt a sokszínű képet pedig 
közös értékeink foglalják keretbe: 
az elnyomás különféle formáinak 
megkérdőjelezése, és a társadalmi 
érzékenység képezik a TEK alap
ját.

De nem csak a négy fal között 
gondolkodnak a tekesek. Aktívan 
részt vesznek a civil szférában, a 
kollégium szorosan kapcsolódik 
több civil mozgalomhoz és szer
vezethez, mint például a szociális 
építőtáborhoz, mely során az ön-1 
kéntesek szociális bérlakásokban j 
lakóknak segítenek felújítani a 
házaikat.

A kollégiumba bárki jelent
kezhet, évfolyamtól, nemtől, kar
tól, sőt egyetemtől függetlenül. 
Felvételizni tavasszal lehet, ám a 
mesterszakosok félévkor, decern-1 
berben is jelentkezhetnek. Addig 
is megismerkedhetsz a TEK-kel 
a meghirdetett elsős körökön és 
a keddi konferenciákon az egye
temen.

6 bábeli nap

Rohan Dixit felvétek

■  Elsős korom óta tudtam, 
hogy CEMS diák szeretnék 
lenni. Várnom kellett négy évet, 
mire a vágyam teljesült, de a 
programban eltöltött röpke első 
hat nap alatt rájöttem: abszolút 
megérte!

A CEMS program neve ere
detileg azt jelentette: Európai Me
nedzsment Egyetemek Közössége 
(Community of European Mana
gement Schools), ám mára kinőtte 
az öreg kontinenst, és 6 nem euró
pai partner egyetemével (Ausztrá
liából, Brazíliából, Japánból, Kíná
ból, Kanadából és Szingapúrból) 
már globális szövetséggé avanzsált. 
Innen a CEMS új címe: Global 
Alliance in Management Education.

Hogy ez a program mennyire 
"globális", alkalmunk volt megta
pasztalni egy, a program keretén 
belül szervezett Block Seminar- 
on (olyan egy hetes kurzus, ahol 
intenzíven foglalkozunk egy té
mával), amelyet a Helsinki-beli 
Aalto egyetem és a Szentpétervári 
GSOM közösen rendezett: az 58 
résztvevő összesen 22 nemze
tiséget képviselt. Találkoztunk 
Finnországban tanuló kínaival, 
Lengyelországból származó dél
afrikaival, Bécsből érkező ukránnal,

Belgiumban tanuló amerikaival, és 
így tovább. Az egyetlen hátránya 
eme sokszínűségnek, a nevek meg
tanulhatósága, valamint az embe
rek hovatartozásának megjegyzése 
volt. Mindezt bonyolította, hogy 
a CEMS diákok számára kötele
ző a két CEMS-es félévből egyet 
külföldön tölteni, így nem csak 
azt kellett megjegyezni, ki milyen 
nemzetiségű, de azt is, melyik az 
otthoni egyeteme, melyik a csere 
egyeteme, és mikor tölti a csereiéi- 
évét külföldön. (Roppant fontos 
információ, ha az ember vizitelni 
szeretne. Márpedig miért ne sze
retnénk vizitelni, ha a világ 22 or
szágából szereztünk ismerőst?)

Kulturális sokkot pedig nem 
csak Helsinki és Szentpétervár 
felderítése során kaptunk, de az

előadó termekben is: hogy ki hogy 
vélekedik bizonyos globális prob
lémákról meglehetősen változott 
annak tekintetében, hogy a világ 
melyik szegletéből jött. Remek vi
ták, és szemet nyitogató felfedezé
seknek lehettünk tanúi.

Annak eredményeképp, hogy 
6 napon keresztül a nap 24 órá
jából 16-ot biztos, de inkább 18- 
20-at együtt töltöttünk, egy olyan 
közösség alakult ki, ami megle
hetősen nehézzé tette, hogy fel- 
szálljunk a repülőre, és otthagyjuk 
Oroszországot. Ugyanakkor víg
asztalt a tudat: CEMS évünknek 
ez még csak a kezdete, és a Block 
Seminar-on szerzett barátainkkal 
valahol, valamikor, úgyis találko
zunk. Készülj fel világ: jövünk!

Kraft Anikó

CORVINUS
A JÖVŐD MOST!

o
CSJ

országos, integrált állásbörze
diplomázóknak,
friss- és fiatal diplomásoknak

Kelj fel a számítógép elől!

Jelentkezésed ne vesszen el a spamek 
között!

lunj ki a többi virtuális állásvadász 
közül!

Gyere el és légy itt a KarrierExpo-n! 

Személyesen győzd meg a cégeket!

1093 Bp„ Fővám tér 8.
- *  Tel./Fax: 482 5577 Mobil: 30/279 7432 
4  www.karrierexpo.hu

karrierexpo@uni-córvinus.hu 
-♦ nyitva: 10:00-17:00

Kövess a facebookon!
www.facebook.com/KarrierExpo

KIEMELT SZAKMAI PARTNER

K.A. PHOtÉOSION.HU

http://www.karrierexpo.hu
http://www.facebook.com/KarrierExpo
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AIESEC a Közgázon

Kapu a világra
■  Az AIESEC nemzetközi di
ákszervezet már 1972 óta mű
ködik egyetemünkön. Egyedi 
lehetőségeket kínálunk, hogy az 
elméleti tudást gyakorlati isme
retekkel is kiegészítsd, és meg
ismerkedhess a legújabb HR és 
menedzsment technikákkal.

Célunk, hogy lehetőséget biz
tosítsunk tagjainknak nemzetközi 
kapcsolatok építésére, gyakorlati 
gazdasági és vezetői képességeik 
fejlesztésére. Meghatározó sze
repünk van a 12 magyarországi 
iroda és a közép-európai régió 
számos helyi szervezete között. 
Kiemelkedő partnerhálóval ren
delkezünk és tagjaink számára

egyedien széleskörű lehetősége
ket kínálunk, így később jelentős 
előnnyel tudnak elhelyezkedni a 
munkaerőpiacon.

Újonnan csatlakozott tagjaink 
két különböző területen fejleszt
hetik képességeiket és szerezhet
nek gyakorlati tapasztalatokat. 
Nemzetközi gyakorlati progra
munkhoz kapcsolódóan az egyik 
oldalon a program eladásával, 
magyar szervezetek és vállalatok 
megkeresésével, külföldiekkel való 
kapcsolattartással és a világ min
den pontjáról ide érkező gyakor
nokok segítésével foglalkozhatnak.

A másik lehetőség a marketing 
és/vagy H R  oldalon való elhelyez
kedés, a Magyarországról külföldi

gyakorlatra utazó fiataloknak a 
megfelelő gyakorlati hely megta
lálása, gyakorlatuk előkészítése. 
Ezen kívül promóciók és rendez
vények megtervezése és megva
lósítása, szervezetünk külföldi 
irodáival és tagjaival való kapcso
lattartás.

Keress minket az E épület 
21-es irodájában, vagy gyertek el 
infoestjeinkre szept. 26-án és 27- 
én 18:00-kor az E épület III-as 
előadójába. Ha további informá
cióra van szükségetek, nézzétek 
meg honlapunkat, bce.aiesec.hu, és 
Facebook csoportunkat, facebook. 
com/aiesecbce! A jelentkezés le
adásának határideje szeptember 28.

Erdős Áron

Hivatás, karrier

Siker - nőknek
Az Effemine — Egyesület a Fi

atal Nőkért az egyetlen olyan női 
diákszervezet, mely egyetemista, 
illetve frissdiplomás nők pályáját 
hivatott támogatni.

Munkánk során azt kívánjuk 
elérni, hogy a nők is képesek le
gyenek lehetőségeik teljes kihasz
nálására, már az egyetemi évek 
alatt tisztában legyenek jövőbeli 
karrierlehetőségeikkel, megismer
jék tapasztalt, sikeres nők történe
teit, tanácsait. Szeretnénk, hogy 
az Effemine tagjai a „nagybetűs 
életbe” kikerülve is magabiztos, 
ambiciózus pályakezdők, majd 
hosszú távú munkájuk során is

sikeresek legyenek, illetve egy 
többgenerációs női kapcsolat- és 
tudásbázist hozzanak létre.

A diákszervezet tagjai számára 
egyedülálló előadásokat, ismert 
személyek megismerését, mentor
ing programot, valamint szemé
lyiségfejlesztő és csapatépítő tré
ningeket kínál. A képzési témák 
pedig idén további lehetőségekkel 
bővülnek, úgy mint a diplomácia, 
média, divatipar, protokoll és női 
karrierutak.

Az Effemine tiszteletbeli tagjai 
között köszöntheti többek között 
Bakos Piroskát, a magyar EU el
nökség szóvivőjét és háziasszo

nyát; Máté Krisztina műsorveze
tő és producert, Hegedűs Évát, a 
Gránit Bank alelnök-vezérigaz- 
gatóját; D. Tóth Krisztina újság
írót; Koncz Katalint, a Womens 
Studies Központ vezetőjét; vala
mint Ránky Katalint, aki 16 évig 
volt a L’ Oréal vezérigazgatója.

Ha kiváncsi vagy, hogyan 
csatlakozhatsz az Effemine-hez, 
több információra van szükséged, 
keress minket az Aulában, vagy 
nézz fel a www.effemine.hu oldal
ra, de találsz érdekes olvasnivalót 
a blogunkon is, melyet a www. 
effemine.hu/blog oldalon érsz el!

Gönczi Petra

Gyakorlatorientált önképzés

EVK-snak lenni

Mobil gondolatok a Rajk László Szakkollégiumról

Fel kéne hívnom anyámat...
Fel kéne hívnom anyámat; hét

végén sem tudok haza menni.
Mit mondjak neki? A Rajkot 

nem leheftelefonban átadni...
Kilencvenen élünk együtt a 

Palotanegyed szívében, egy érték
alapú közösségben. Miért érték
alapú? Ezen a helyen közvetlen 
demokrácia van! Mi választjuk a 
vezetőinket, mi határozzuk meg 
hogy milyen kurzusokat tanuljunk, 
azt hogy mi legyen magával a Kol
légiummal. Olyan kurzusra járok, 
amire szeretnék (a vállalatelmélet' 
tői a szociálpszichológiáig). Olyan 
dolgokat próbálhatok ki, amit ko
rábban nem is gondoltam volna. 
Legyen az kiadványfordítás, állami 
gondozott kisgyereknek szóló já
téknap szervezése, vagy a legjelen
tősebb közgazdasági és közéleti 
személyiségek meghívása. Sólyom 
Lászlótól hallok az elnöki kihívá

sokról, Prahaladtól pedig a me
nedzsment jövőjéről, Parti Nagy 
Lajostól az értelmiség szerepéről.

És azok a viták! Mindegy, hogy 
a 90 fős Kollégiumi Gyűlésen, egy 
kétnapos vitahétvégén, vagy egy 
esti sörözés közben beszélünk, 
mindegy hogy a Kollégium, vagy 
a magyar gazdaság jövőjéről, vagy 
éppen a tegnapi buliról, a vita 
az szent! Megtanulni megérteni, 
vagy meggyőzni a másikat, vagy 
csak simán hallgatni a szócsatákat.

De talán a legfontosabb az, 
hogy itt nem csak szakmailag 
erősödhetünk, de az egész szemé
lyiségünk fejlődhet, ami alapérté
künk immáron 42 éve.

Most komolyan mondjam ezt 
anyámnak?

Lehet, hogy inkább küldök egy 
sms-t.

bz

HaKöSz - Hallgatók a Közösség Szolgálatában

Önként együtt
Az önkéntesség szerencsére 

egyre trendibb, egyre felkapot- 
tabb tevékenységgé válik. Mi sem 
természetesebb, hogy Magyaror
szág egyik legnagyobb egyetemén 
belül is megalakult egy önkéntes 
csoport, amely néhány év alatt a 
Corvinus egyik legnépszerűbb di
ákszervezetévé vált; ez a szervezet 
pedig a HaKöSz.

A Hallgatók a Közösség Szol
gálatában Országos Egyesület cél
ja az önkéntesség szellemiségének 
és gyakorlatának meghonosítása 
előbb a Budapesti Corvinus Egye
temen, majd lehetőség szerint más 
magyarországi felsőoktatási intéz
mények hallgatói körében is. Fon
tosnak tartjuk, hogy megismertes
sük veletek, egyetemi hallgatókkal, 
hogy van élet az üzleti szférán túl

is. Programjainkon szembesülhet
tek a minket körülvevő társadalmi
gazdasági-környezeti problémák
kal, és betekintést nyerhettek a 
társadalmi felelősségvállalás gya
korlati megvalósulásába is. Én ma
gam az egyetem fenntarthatóbbá 
varázsolása közben kapcsolódtam 
be a HaKöSz munkájába, ám ké
sőbb részt vettem olyan, érdekes 
programokban is, mint például egy 
menekülttábor meglátogatása vagy 
farkasok simogatása.

Próbáljátok ki velünk az 
önkénteskedést, és ha tetszett, csat
lakozzatok hozzánk. További infor
mációk a www.hakosz.hu oldalon 
láthatóak, valamint megtalálhattok 
minket a Facebookon is. És ne fe
ledjétek: „Az önkéntesség szexi”

Pálfi Gergő

Az EVK 1990-óta a Budapesti 
Corvinus Egyetem diákszervezete, 
lakhelyünk a Kinizsi Kollégium 2. 
és 3. szintje. A szervezeten belü
li sokszínűséget a G, T  és K kar 
szakjairól érkező tagok biztosítják, 
az évfolyamok közötti folyamatos
ságot pedig a szemlélet és az ősz- 
szetartó közösségjelenti.

Legfőbb célunknak azt tűz
tük ki, hogy diplománknak minél 
nagyobb legyen az értéke, ezért a 
személytelen és tömény egyetemi 
oktatást igyekszünk használha
tóbbá tenni. Megalakulásunktól 
kezdve a gyakorlatorientáltság' 
ra helyeztük a hangsúlyt, mivel 
véleményünk szerint rengeteg 
fontos képességre és tapasztalat
ra csak ilyen módon lehet szert 
tenni. Erre a legjobb példa talán 
a Business Projekt, amikor a leg
jelentősebb hazai vállalatok valós 
problémáit oldjuk meg az adott 
céggel együttműködve, vagy ami
kor a vezetőikkel tárgyalunk az 
ország legnagyobb esettanulmány

megoldó versenyének szervezése 
kapcsán. A programok szervezé
sét és a Szakkollégium vezetését 
az aktív tagság végzi, így lehetősé
günk nyílik arra, hogy már egye
temi éveink alatt kipróbálhassuk 
magunkat vezetőkként. így teret 
engedünk az aktuális igényeknek 
és az egyéni ötleteknek.

A fent említettek természe
tesen mit sem érnének egy aktív, 
pörgős, motiváló közösség nélkül. 
Évente négyszer együtt táboro
zunk, kedd esténként együtt ala
pozunk a kinizsis bulik előtt, go

kartozunk, paintballozunk, vagy 
csinálunk bármit, amit kitalálunk! 
Az EVK Szakkollégium egyfajta 
garancia, hogy együtt jól érezzük 
magunkat. Egy olyan közösség, 
ahol hasznos tanulni és életre szó
ló barátságok jönnek létre.

Egy hely, ahol megvalósíthat
juk önmagunkat és a céljainkat. 
Ha többet szeretnél tudni rólunk, { 
nézz fel a www.evk.hu oldalra, j 
vagy csatlakozz hozzánk a www. | 
facebook.com/evkszakkolegium 
oldalon!

Vindics Anna

Békön, BRIC, MKT

MKT, ahol a lehetőségek nyílnak
Az MKT Corvinus Magyar- 

ország legrégebbi és máig legje
lentősebb közgazdász szervezete, 
a Magyar Közgazdasági Társaság 
Corvinus Egyetemi Ifjúsági Szer
vezete.

Célunk tagjaink ismereteinek 
bővítése, közgazdasági és egyéb 
érdekes, őket foglalkoztató témák 
megismertetése, előadások szerve
zése által. Szervezetünk legrango
sabb eseménye az előadás soroza
tainkon túl a BÉKÖN (Budapesti 
Közgazdasági Napok) konferen
cia, melyet immáron, kilencedik 
alkalommal rendezünk meg„20 év 
múlva a BRIC” témában. Mind
ezeken felül diákszervezetünk az 
őszi félévben négy szakmai kur
zust is indít (Tőzsde, Vezetői és 
kommunikációs készséget fejlesz
tő, Karrier, és Online Marketing).

A közösségünk nagyon össze
tartó és jókedvű. Az őszi félévben

is rendezünk egy nagy bevonó tá
bort, hol új és leendő tagjaink meg
ismerhetnek minket és részesei 
lehetnek annak a jó hangulatnak, 
ami a szervezetünket élteti. Öt 
szekcióban működünk (rendez
vényszervezés, HR, kommuniká
ció, szakmai műhely és pénzügy), 
melyek munkájába folyamatosan 
be lehet kapcsolódni. Egyik külön
legessége az MKT Corvinusnak, 
hogy alapelvünk szerint nincse
nek kötelező feladatok, elvárások. 
Minden tagunk annyi és olyan 
feladatot vállal, amennyit és ami
lyet szeretne. Ez az a szabadság, 
amely minden területen jellemzi 
az MKT Corvinust!

Ha szeretnéd hasznosan tölteni 
diákéveidet vagy sikeres lenni a pá
lyádon, keress minket a facebookon 
vagy a mktcorvinus.hu oldalunkon. 
Légy MKT-s! Légy befutó!

Kovács Alexandra 9
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Nyáron sincs 
m egállás
■  Bár tény, hogy elsődleges 
színházi időszaknak a kora ősz
től késő tavaszig számító perió
dus számít, Magyarország több, 
egyre nagyobb elismertséggel 
bíró nyári szabadtéri színházi 
fesztiválnak is otthont ad. Közü
lük emeltük ki önkényesen a sze
gedi és a margitszigeti sorozatot, 
illetve egy monumentális ráadást.

Ha ismertség és tradíció alap
ján kéne rangsorolni a különböző 
nyári színfesztiválokat, alighanem 
roppantul előkelő helyen végezne 
a Szegedi Szabadtéri Játékok. A 
Tisza-parti város évről évre vál
tozatos repertoárral köszönti az 
odalátogató színházrajongókat, s 
ez idén sem volt másként. Mű
sorra került többek között Lehár 
Ferenc Víg özvegye, a Valahol 
Európában című musical, és idén 
az operabarátok is elégedettek 
lehettek, hisz megtekinthették a 
Gianni Schicchit, a Mario és a va
rázslót, illetve Bizet Carmenját is.

Budapest legnépszerűbb nyári 
játszóhelye a Margitszigeten ta
lálható, ahol többek között a Bu
dapesti Nyári Fesztivál keretein 
belül több nagyszabású produkci
ót is bemutattak. Ezek közé tarto
zott a Nyomorultak című musical, 
Kodály Zoltán Háry János című 
daljátéka, és 2010. egyik legna
gyobb sikerű premierje, a Robin 
Hood is.

A nyár leggigantikusabb ren
dezését Kerényi Miklós Gábor 
és az Operettszínház mutatta be 
a soproni MKB Arénában, ahol a 
Puccini Pillangókisasszonya alap
ján íródott Miss Saigon felújítását 
láthatta a nagyérdemű. Az előadás 
sikere érdekében az ilyenkor szo
kásos hang és látványeffektek mel
lett — a sok évvel ezelőtti szegedi 
ősbemutatóhoz hasonlóan — egy 
valódi katonai helikoptert is beve
tettek. Az előadást ősztől az Ope
rettszínházban is megtekinthetik 
az érdeklődők.

DicsukD

D IÁ K H I fJ a L
Gondtalanul a felsőoktatásban

Hány éjszakát forgolódtál, azon gondolkodva, honnan kérsz köl
csön kolidíjra vagy laptopra? Be kell fizetned a költségtérítést 
holnapig? Mindez nem gond, ha felelősen használod a Diákhitelt.
A Diákhitel egy szabadon felhasználható pénzforrás, melyet 2001 
óta biztosít az állami tulajdonú Diákhitel Központ Zrt. az egyetemi 
és főiskolai hallgatóknak. 40 éves kor alatt bárki felveheti, aki ak
tív hallgatói jogviszonnyal rendelkezik. A Diákhitel bármire felhasz
nálható. Egy félévre, de  maximum 10 szemeszterre lehet felvenni. 
Nem kell hozzá sem kezes, sem fedezet.
Ha október 17-ig igényied, akkor november 15-ig megkapod. A 
felvehető összegek: havi 15, 21, 25, 30, 40 és 50 ezer Ft. 50 ezer 
forintot csak az kaphat, aki költségtérítéses képzésben tanul. 
Lehetőséged van arra is, hogy a Diákhitelt bármikor a félév során 
egy összegben kérd, ez 200 ezer Ft, költségtérítéses képzésben 
250 ezer forintot jelent.
A Diákhitel igénylése rendkívül egyszerű és gyors. Idén szeptem
ber l-jétől a Diákhitel Direkten -  https://www.diakhiteldirekt.hu 
-, a Diákhitel elektronikus hiteligénylési oldalán is kitölthetőek az 
igényléshez szükséges nyomtatványok, melyeket a partnerbank- 
fiókokban, takarékszövetkezetekben és postákon kell leadni.
Az egyetemi-főiskolai tanulmányok alatt nem kell törleszteni. 
A hallgatói jogviszony megszűnése után, az első két évben a 
törlesztőrészlet a minimálbér 6 %-a; a legm agasabb összeg felvé
tele esetén 8%. A harmadik törlesztési évtől a  törlesztőrészlet a két 
évvel korábbi jövedelemhez igazodik.
Az ún. engedményezés igénybevételével lehetőséged van arra 
is, hogy a felvenni kívánt összeget közvetlenül az egyetemnek 
utaltasd és azt költségtérítésre, vagy más térítési díj befizetésére 
költsd. így a térítési díjak előzetes befizetése nélkül is be tudsz irat
kozni. Részletek a diakhitel.hu oldalon.

Cirkusz Balkánia

Száguldás, Zsiguli, 
Szerelem
■  Kilencvenes évek, Bosznia. 
Divko fiatal menyasszonyával 
és egy fekete macskával (Bonny, 
szlávosan csak Bóni), a rend
szerváltás hatására húsz év után 
hazaköltözik Németországból, 
és a ropogós német márkával 
bevásárolja magát a helyi irá
nyításba, majd hozzálát a régi 
sérelmek megbosszulásához, s 
gyorsan kidobatja volt feleségét, 
Luciját és fiát valaha közös há
zukból (az exfeleség egyébként 
egri nőket megszégyenítően önti 
le forró vízzel a rendőröket az 
ablakból).

Persze előtörnek az apai érzé
sek, fiát szívesen látná a házban, 
ad kulcsot, nosztalgiát, itt az apád, 
nem disznóláb. Zajlik az élet, az 
ideológiai ellentétek -az új polgár- 
mesterrel kooperációban- senkit

sem kímélnek, Divko szerencsé
jére azonban német márkával elég 
jól meg lehet oldani a problémák 
egy részét Azonban a szerencse
macska megszökik (Divko instant 
alkoholista lesz), dráma, a friss 
menyasszony plusz a régen látott 
fiú gyanúsan sok időt tölt a keres
géléssel, senkinek nem tűnik fel, 
hogy ezek bejönnek egymásnak?

Nincs macska, nincs szeren
cse, hiába zeng a falu öt napja 
ciccegéstől. A háború viszont már 
a szomszédban van, Divko volt fe
lesége pedig fiukkal együtt szökni 
készül, sajnos nem szóltak nekik, 
hogy néhány kiló német márka 
hiányában ez bizony nehéz lesz 
(nincs üldözési mániám, ezt a 
okosságot később Divko is meg
erősíti, még szerencse).

Végül ahogy kell, a fiatalok 
elindulnak az ígéret földje Eu-

Forrás: http://mozinezo.hu/trailerek/ 
cirkusz-kolumbia-cirkus-columbia-2010.mozi

rópába, a bombák megérkeznek, 
Divko pedig pénz nélkül (vagy ke
vesebb pénzzel) megtalálja magát 
és boldogságát.

Ocskay Lilla

Túl egy újabb Vágtán

Kulturális ünnep vagy 
marketinglufi?

Stiber Judit felvétele

Immár negyedszer rendezték 
meg a civil kezdeményezésből ki
növő Nemzeti Vágtát. Az eddigi 
tavaszi időpontoktól eltérően ez
úttal szeptemberben került sor a 
budapesti döntőre, ám a helyszín 
változatlan maradt -  a lényeges 
futamoknak ismét a Hősök tere, 
míg a települések seregszemléjére 
az Andrássy út adott otthont.

Amellett, hogy a Nemzeti Vág
ta némi hagyományos értelemben

vett sportértékkel is bír, hisz lo
vak és lovasaik küzdenek meg 
egymással a győzelemért, aligha 
vitatható, hogy a hangsúly na
gyobbrészt a körítésen van. Emi
att azonban az induló települések 
aligha bánkódhatnak, hisz az nem 
bír nagy jelentőséggel, hogy a kö
zépdöntő harmadik futamában 
ki ér célba negyedik és ki ötödik 
helyen — sokkal lényegesebb az, 
hogy bemutathatják magukat és

különlegességeiket Budapestnek 
és az egész országnak.

Természetesen ez nincs ingyen, 
hisz ha valaki nem az előfutamok 
során szerzett kvalifikációt, egy 
indulási jog másfélmillió forintba 
kerül (ezt idén huszonöt telepü
lés fizette ki), emellett ha valaki 
még pavilont is szeretne a Vágta 
Korzón állítani, további félmilliót 
kell átutalnia a szervezőknek. És 
hogy ezért mit kap cserébe? Az 
infrastruktúrán kívül közönséget, 
hírverést és valamennyi közvetlen 
vásárlót is, így, ha kissé elvonat
koztatunk a magasztos eszmék
től, már elég üzletiesen hangzik a 
szervezés.

Mindazonáltal nem szabad 
megfeledkeznünk arról az amúgy 
jelentős tényről sem, hogy amel
lett, hogy természetesen a Vág
ta egy profi gazdasági szervezet 
gondozásában zajlik, mely nem a 
lovak és lovasaik két szép szemé
ért biztosítja a programokat és a 
reklámlehetőséget, maga a ren
dezvény kulturális tekintetben is 
nagy jelentőséggel bír. Nem csu
pán a legkülönbözőbb lovasspor
tok ismertethetik meg magukat az 
eseményt élőben vagy tévéképer
nyőkön követő publikumnak, de a 
helyszínre kilátogató érdeklődők 
különböző gasztronómiai és sza
badidős élvezeteknek is hódolhat
nak.

DicsukD

https://www.diakhiteldirekt.hu
http://mozinezo.hu/trailerek/
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GDP kontra BOLDOGSÁG

Egyetemünk díszdoktora, a 
fenntartható fejlődés témakörének 
egyik legnagyobb szakértője, egy
úttal „A növekedés határai” című 
könyv szerzője, Dennis Meadows 
tartott előadást a Corvinuson a 
Piac és Profit magazin által szer
vezett konferencia keretében. 

Előadásának fő tanulsága az

Forrás: Piac és profit

volt, hogy a szakemberek közel 
40 évvel ezelőtt a fenti könyvben 
felhívták a figyelmet arra, hogy 
az emberiség akkori életvitele 
fenntarthatatlan, és a „katasztrófa” 
elkerüléséhez sürgős változások
ra lenne szükség. Ehhez képest a 
tendenciák romlottak: még gyor
sabb ütemben növekszik a népes

ség, nő a C 02  koncentráció, és 
évente 40%-kal (vagy még többel) 
haladja meg ökolábnyomunk a 
Föld kapacitását. Meadows pro
fesszor szerint az egyetlen lehető
ség arra, hogy a jelenlegi tenden
ciákat megfordítsuk az, hogyha 
növeljük az ún. „rugalmas-erőt”. 
Mindez többek között úgy érhető 
el Magyarországon, ha a népes
ség stabilizálására/csökkentésére 
fókuszálunk, új nyugdíjrendszert 
dolgozunk ki, növeljük az energia- 
hatékonyságot és felkészülünk az 
egyre sűrűsödő ökológiai kataszt
rófákra.

Az esemény másik fontos 
tanulságaként a konferencia 
házigazdája, Kerekes Sándor 
rektorhelyettes Dennis Meadows- 
zal egyetértésben megfogalmazta, 
hogy a gazdaság- és társadalom- 
politikában a hangsúlynak a GDP 
növeléséről át kell helyeződnie a 
társadalmi boldogság maximali
zálására.

Pálfi Gergő

Befejeződött a szociológia mesterképzés digitális tananyag- és tartalomfejlesztési munkája.

Mindenki tanulhatja
A Budapesti Corvinus Egye

tem vezette konzorcium az Eöt
vös Loránd Tudományegyetem
mel és a Jelenkutató alapítvánnyal 
közösen másfél év alatt több mint 
húsz tananyagot dolgozott ki ma
gyar és angol nyelven a TÁMOP- 
4.1.2-08/2/A/KMR-2009-0010 
program keretében. Ez a tudás
bázis a következő tanévtől min

denki számára elérhető a www. 
tankonyvtar.hu oldalon keresztül.

A BCE a szociológia-elmélet, 
az ismeretelmélet, a történeti de
mográfia, a szervezetszociológia, 
a vizuális szociológia, a hálózat
elemzés, filozófia és két angol nyel
ven írt hatáselemzési módszertani 
tantárgy anyagát digitalizálta, az 
ELTE-n módszertani , statiszti

kai mérésekkel foglalkozó művek, 
példatárak kész-ültek valamint ! 
olvasókönyvek a migrációról és a 
társadalmi rétegződésről , angol 
és magyar nyelven. A Jelenkutató 
alapítvány filmekkel és képekkel 
gazdagon illusztált tananyagokat 
készített a hazai gazdasági antro
pológiai kutatások alapján.

Párbeszéd a napirenden

150 nap Amerika körül

Észak, Dél, Kelet 
Nyugat
■  Anikó életének eddigi leg
nagyobb kalandja öt hónapos 
amerikai körutazása volt. 17 ál
lamban 26 várost és 9 nemzeti 
parkot látogatott meg. Mindez 
idő alatt több, mint 26 000 kilo
métert tett meg, repülőn, autón, 
buszon, vonaton és motoron. 
Ebben az interjúban utazása 
fénypontjaira kérdezünk rá.

-  Mit ismételnél meg?
-  Május végén egy három na

pos motoros túrán vettem részt 
Arizona északi részén -  életem
ben először ültem motoron! Ab
szolút feledhetetlen élmény volt, 
egyrészt motorral végigsuhanni az 
utakon, másrészt a táj leírhatatla- 
nul gyönyörű volt, és a társaság is 
remek! Ha nem lenne olyan mész- 
sze, tuti jövőre is megismételném!

-  Mire volt a legnagyobb 
szükséged?

-  A szerencsére. Amikor öt 
hónapon keresztül utazol és egy- 
egy helyen csak pár napot, vagy 
maximum egy hetet töltesz, és 
mindig a körülmények sodrásá
nak vagy kitéve akkor a legna
gyobb barátod a szerencse és a 
humor érzéked. Késtem már le 
repülőt, buszt, vonatot, előfordult, 
hogy azt hittem van jegyem, és ki
derült, mégsem... De minden al
kalommal megoldódott a problé
ma. Olyan nem volt, hogy sehogy 
se lett volna.

-  Min nevettél a legnagyob
bat?

-  Amikor Montanából ké
szültem Kaliforniába, és Los An
gelesbe, az unokatestvérem férje 
így készített fel az utazásra: em
lékezz Anikó, Los Angeles a világ 
hónalja!

-  Hova mennél vissza szíve
sen lakni?

-  Ha gyerekeim lesznek, és 
elém tennék az 50 amerikai álla
mot, hogy akkor most válasszak 
egyet, akkor biztos Montanába 
költöznék. Az egész állam lakos
sága 1 millió fő, a legnagyobb vá
rosé pedig száz ezer ember. Gyö
nyörű, tiszta állam, tele közvetlen, 
kedves, természet szerető és aktív 
emberekkel.

-  Hova mennél vissza bulizni?
-  Kaliforniába! Minden szte

reotípiának megfelelően az embe
rek ott rettenetesen közvetlenek, 
kedvesek, még ha nem ismernek, 
akkor is meghívnak egy buliba 
vagy magukhoz -  fantasztikus!

-  Szerinted mi volt az utad 
legfontosabb tanulsága?

-  Talán kicsit furán hangzik, 
de az, hogy az emberek szeretete 
és segítőkészsége minden elvárást 
felülmúl. Legyen az egy rokon, 
családi barát, vagy egy teljes ide
gen az utcán, folyamatosan meg
lepett, mennyire sok segítséget és 
jóindulatot kaptam -  még akkor 
is, amikor nem kértem!

Kraft Anikó

Mélyvízbe dobva Sudoku
■  Ferencsik Ildikó, egyetemünk 
hallgatója két éven át foglalko
zott aktívan az Európai Unió Ta
nácsának Magyar Elnökségével, 
mint Magyarország EU Ifjúsági 
Delegáltja. Számos nemzetközi 
szakmai fórumon, konferencián, 
találkozón vett részt, és itt gyűj
tött tapasztalatait megosztotta 
velem egy interjú formájában.

-  Hogyan lettél Magyaror
szág EU Ifjúsági delegáltja?

-  A több éves önkéntes szak
mai munkát követően kaptam 
megbízást: magyar politikai pár
tok és egyházak ifjúsági szerveze
tei és a H O O K  közös felkérésére 
képviseltem a magyar fiatalokat a 
spanyol-belga-magyar trió elnök
ség idején, az elnökségekhez kap
csolódó hazai és nemzetközi ifjú
ságpolitikai szakmai fórumokon.

— Melyek voltak a legfonto
sabb programok, konferenciák, 
amelyeken részt vettél?

-  A spanyol-belga-magyar 
trió elnökség programjának kulcs
eleme a Miniszterek Tanácsa által 
2009-ben elfogadott az ifjúság- 
politika területén folytatott eu
rópai együttműködés új kereté
ről (2010-2018) szóló határozat 
alapján a szakterületen a struk
turált párbeszéd, fiatalok és dön
téshozók közötti helyi, regionális, 
nemzeti és európai szintű kon
zultációs folyamat lett. A fiatalok 
foglalkoztatásának, munkaerő-pi
aci kihívásainak megtárgyalása és 
a közös célkitűzések kidolgozása 
volt az első, 18 hónapig tartó kon
zultációk témája.

Feladataim nagy részét az e 
folyamatot koordináló európai és 
nemzeti szintű szakmai fórumo

kon való részvétel tette ki. Az EU 
elnökségi ifjúsági konferenciák és 
az elnökségekhez kapcsolódó ese
mények alkalmával lehetőségem 
volt a közvetlen európai döntés
hozókkal véleményt cserélni a 
munkaerőpiaci kérdésekről, kép
viselve a magyar fiatalok érdekeit.

-  Melyek voltak a legfonto
sabb tapasztalataid a programok
során?

-  Egyetemi hallgatóként 
mindannyiunk számára aktuálisak 
a munkaerő-piaci elhelyezkedéssel 
kapcsolatos kérdések. A szakmai 
gyakorlat fizetés nélküli állást je
lent sokszor, és el is indul az ördögi 
kör... Az európai fiatalok számos 
közös kihívással küzdenek, melyek 
megoldására közös, szektorok kö
zötti együttműködést megkövetelő 
európai válaszok szükségesek.

Lejegyezte: Pálfi Gergő
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Felvételt hirdet a Corvinus Consulting 
Club!

A CCC olyan új kezdeményezés, amely nem emelt szintű kurzu
sokat kínál egy témában, hanem generalista ismeretek megszerzése a 
cél készségfejlesztő szemináriumok által, ezt gyakorlatias probléma
megoldással (esettanulmányokkal) szemléltetve. Óratartóink lesznek 
Oszkó Péter és Kassai Ákos (Harvard MBA) is. A diákszervezetek 
közül egyedüliként az angol nyelvű GMAT- és TOEFL-vizsgákra is 
önálló kurzus keretében készülünk. Azon Hallgatók jelentkezését 
várjuk, akik egy erős csapat segítségével (tagjaink között található egy 
londoni befektetési bank munkatársa is) később eséllyel szeretnének 
pályázni a top tanácsadó cégekhez. A corvinusconsultingclub@gmail. 
com címen várjuk a jelentkezéseket. Ragadjátok meg az alkalmat, 
mert ez a jövő lehetősége, és Wayne Gretzky szavait idézve „oda kor- ; 
csolyázz, ahol a korong lesz, nem ahol volt”.

Domonyi László

Karriertippek

Legyél képben!

A HUAWEI vendége voltam

Vezetők vagy követők

A  szerző felvétele

E felszólítás szerintem alap
vető fontosságú, nemcsak állás
keresés, hanem a mindennapi élet 
során is. Azonban az, hogy mi
kor milyen témában kell „képben 
lenni”, az már annak a függvénye, 
hogy mégis éppen milyen közeg
ben mozgunk.

A legfontosabb témák közé 
tartoznak szakmánk friss hírei. 
Nehezen megbocsátható egy dip
lomata-jelöltnek, ha nem tudja, ki 
az ENSZ főtitkára vagy egy köz
gazdásznak, hogy mi volt a Mo
netáris Tanács legutóbbi kamat
döntése, vagy akár egy kertésznek, 
hogy milyen új fertőzés ütötte fel 
a fejét az almafák körében. Ezen 
információkra elsődlegesen inter
júkon és szakmai körökben (kon
ferenciákon) lehet szükségünk.

/  i a u u l / c u í  L í v j g y  xv.gcx.ld.DL)

munkakörnyezetünkben jól kijöj
jünk a kollégákkal, nem árt a napi 
fontosabb hírekkel tisztában lenni, 
például: miért sztrájkol a BKV, ki 
nyert a napokban olimpiai arany

érmet Magyarország képvisele
tében, vagy éppen milyen fontos 
intézkedést jelentett be a kormány. 
Azonban ez sokszor még mindig 
kevésnek bizonyul.

Sokan elítélik, ennek ellenére 
így van: a bulvárhírek jelentősen 
befolyásolják a beszélgetések te
matikáját, persze eltérő mérték
ben (a kocsmában inkább, mint 
egy munkahelyi megbeszélésen). 
Azonban elkerülhetetlen, hogy itt 
is képben legyünk: tudjuk, hogy 
éppen ki esett ki a valóságshowból, 
ki nyerte a tehetségkutatót vagy 
éppen miért tartóztatták le az 
IMF vezetőjét. Látszólag lényeg
telen információk, de gyakran 
mégis jobb munkahelyi légkör te
remthető ez által.

Legyünk képben, figyeljük a
X- 1-:____ „ u .,1 ' _niICJVCL, Cb DiZUUy ct UU.iVcUSd.JUJ

szalagcímeit sem árt átfutni reg
gelente. Az internet világában ez 
ugyanis nem teljesíthetetlen elvá- , 
rás.

Kína és a fenntarthatóság. So
kan úgy vélik, ez a két fogalom nem 
férhet meg egymás mellett: hogyan 
lehet fenntartható egy olyan or
szág, ahol közel másfél milliárdan 
élnek, és egyébként a világ egyik 
legnagyobb szennyezőjének szá
mít. A Huaweinek és az egyetem
nek köszönhetően júliusban négy 
évfolyamtársammal együtt tehet
tünk egy kínai körutat, felkeresve 
több nagyvárost, úgy mint Xiant, 
Shanghait, Shenzhent és Pekinget, 
amelynek során rájöhettem, hogy 
egyrészt milyen elképesztő ország 
Kína, másrészt pedig láthattam, 
hogy igenis fontos szempont az 
emberek életvitelében a fenntart
hatóság, élhetőség megőrzése.

A legszembeötlőbb tapasz
talat az volt számomra, hogy 
mindenhol szelektíven gyűjtik a 
hulladékot. Igaz, csak két kategó
ria létezik: újrahasznosítható és 
egyszer felhasználható, ez mégis 
több, mint amit sok európai ál
lam — ideértve Magyarországot is 

-  megvalósít. A közlekedésben is 
támogatják a fenntarthatóbb esz
közök használatát, ennek fényé
ben épülhet a Maglev, a mágneses 
technológiával üzemeltetett vasút. 
Továbbá a kínaiak látszólag jól

log, ami nekem az út előtt felde
rengett: a szamarak, a macskák, a 
gyros, a válság és a szirtaki. Nos, 
ezekből valóban túladagolást 
kaptunk. Zorba is jól megmond
ta, „Those damn cats!”, hát tény
leg sok volt belőlük az utcákon 
és mind éhes volt. Az üzletek 
többségében pedig szirtaki szólt, 
a legkülönbözőbb verziókban. A 
tulajdonos zenei ízlésétől függően 
volt technosított vagy épp rockos 
szirtaki. Faliraki legzajosabb ut
cájában, egy családi vállalkozás
ban üzemeltetett helyen szálltunk 
meg. Éjjel azon versenyeztünk 
barátnőmmel, hogy kettőnk közül 
melyikünk ismer fel több számot 
abban a kakofóniában, amely az 
utcán uralkodott.

Rodoszról, a sziget kalan
dos történelmű fővárosáról ér
demes tudni, hogy kikötőjében, 
Mandrakiban állt az ókori világ 
hét csodájának egyike, a Rodoszi 
Kolosszus. A szobrot földrengés 
pusztította el i.e. 226-ban, darab
jait végül kereskedőknek adták el.

Maga a sziget egészen különle
ges volt, a két arcával. Luxushotel
ből rengeteget felhúztak az utóbbi 
évtizedekben, azonban igen sok

érzik magukat saját országukban, 
élhetőnek tartva azt, így nem áll 
nekünk sem jogunkban azt mon
dani, hogy Kína nem élhető.

Azonban ha úgy vizsgáljuk Kí
nát, hogy mi európaiak tudnánk-e 
ott élni, akkor néhány kivételtől el
tekintve — mint például a teljesen 
nemzetközi Shanghai -  a válasz 
valószínűleg „nem” lenne. Egyrészt 
nehéz hozzászokni az ottani ét
kezési szokásokhoz -  megvallom, 
nekem sikerült ez a legkevésbé a 
csoportban —, az életvitelhez és 
sokszor a higiéniai körülmények-

helyen nem maradt pénz a kör
nyezet rendezésére. Igazából sok 
minden másra sem...

Mióta a görögök hamisított 
adatokkal félrevezették a világot, 
mondhatnánk, hogy hitelüket 
vesztették a többi európai állam 
szemében; csak hát, hitelük, az 
van bőven. Most pedig miattuk 
még az euró is veszélyeztetett stá
tuszba került. Az aktuális prob
lémákból kifolyólag jutottak el 
végre odáig a banki szabályozó 
hatóságok, hogy a banki hitelezést 
olyan adósokra korlátozzák majd,

hez és a hatalmas emberáradathoz. 
Mindezért azonban kárpótolnak 
a látnivalók: az agyaghadsereg, 
Shanghai belvárosa, a Tienanmen 
tér és a Nagy Fal feledhetetlen él
mény marad számomra.

Számos tanulsággal bírt ez a 
körutazás, rengeteg tapasztala
tot szereztem, és láthattam, hogy 
mennyire másmilyen az élet a 
Föld egy másik pontján. Azt tu
dom tanácsolni, hogy aki csak tud, 
látogassa meg ezt az egyébként 
gyönyörű országot.

ahol a törlesztésre való készség és 
alkalmasság reális. így a kormá
nyok nehezebben jutnának hite
lekhez a jövőben, de legalább nem 
az állampolgárokon csattanna az 
ostor.

Rodoszon is egyértelműen 
látszott, hogy a többséget nem 
veti szét a jólét. Ezért is voltak a 
görög taverna-tulajdonosok olyan 
vendégszeretőek, szinte mindent 
bevetettek, hogy az éppen arra ha
ladó turista náluk költsön a pén
zéből.

Holjencsik Sophie

Pálfi Gergő

Az AC Seppelisco Vivo nyerte a Közgáz 
Ligát

Az előző kiírásban a negyedik helyen végzett AC Seppelisco Vivo 
szerezte meg a Közgáz Liga 2011 tavaszi bajnoki címét, második he
lyen az FC Másnap zárt, a bronzérmet pedig a Paksi Halászlé szerez
te meg. A győztes együttes mindössze öt pontot vesztett a megszerez
hető huszonegyből; a dobogóra kerüléshez pedig tizenhárom egység 
is elegendőnek bizonyult.

Negyedik helyen az őszi bajnok QPAC gárdája zárt — a címvé
dők ezúttal nem tudták megismételni korábbi remek formájukat, 
hisz -  két döntetlenjük mellett — mindössze három csapatot sikerült 
legyőzniük. Az ötödik helyet elcsípő BKV Hátra jobb gólarányának 
köszönhetően éppen hogy el tudta kerülni a kiesést. Ez azonban nem 
sikerült a hatodik-nyolcadik helyen végzett Külker FC, Laboncfa, il
letve ITK együtteseinek, amelyek gyengébb eredményeiknek köszön
hetően idén a második ligában folytathatják.

Helyükre a feljutó Retek FC, Order Bely és Kőbánya Rovers lép
nek, amelyek a másodosztály két csoportjának összevont helyosztó 
mérkőzéseit követően vívták ki az élvonalban való indulás jogát. Pó
ruljárt a BEFU-YBL együttese, amely bár a II. A. osztály első helyén 
végzett, mindkét helyosztóján vereséget szenvedett, így kénytelen a 
második ligában maradni.

DicsukD

Pálfi Gergő

Főnök... látott már ilyen csodálatos összeomlást? /Zorba, a görög/

Bazi nagy görög baki
______ '1 . 1V_IULUgULí>Z,<ÍgLUi az CI50 ot ao-

A  szerző felvétele
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Hajléktalanokért az 
önkéntesség évében

Régóta gondolkodsz már 
azon, Hogy szívesen végeznél ön
kéntes munkát?

Szeretnél segíteni az utcán és 
menhelyeken élő hajléktalanokon?

Kipróbálnád magad egy fe
lelősségteljes és nagy empátiát 
igénylő feladatkörben?

Csak kevés szabadidővel ren
delkezel?

Ha igen, akkor köztünk van a 
helyed!

Fiatal egyetemisták szerve
zésében október 3-6. között fog 
megvalósulni a Hajléktalan Te
hetségkutató, amelyen tehetséges, 
de utcára került emberek fogják 
megmérettetni magukat neves 
zsűri és kíváncsi közönség jelen
létében. Ahhoz azonban, hogy 
tényleg felejthetetlen élményt tud
junk nyújtani a résztvevők és a kö
zönség számára olyan önkéntesek 
jelentkezését várjuk, akik néhány 
órán keresztül segítenék munká
kat az előkészületek, ill. a rendez
vénysorozatot záró gálaest során.

Mielőtt kitérnék a lehetsé
ges feladatkörökre, bemutatnánk 
nektek a Hajléktalanokkal a Haj
léktalanokért Hét projektet köze
lebbről. A röviden csak 3H-nak 
nevezett projekt célja , hogy a fő
város és az ország lakosainak haj
léktalanokkal kapcsolatos attitűd
jét pozitívabb irányba mozdítsa el, 
amivel hathatósan hozzájárulha
tunk a hajléktalanok helyzetének 
és megítélésének megváltoztatá
sához. A rendezvény segítségével 
a lakosokat arra szeretnénk ösz
tönözni, hogy felelősen gondol
kodjanak a környezetükben zajló

történésekről, ezekre probléma
feltárással, megoldáskereséssel re
agáljanak.

A hajléktalanság kérdése meg
felelő kezelést igényel. Fontos, 
hogy a kapcsolati hálójukból tel
jesen kiszakadó, társadalmi meg
becsültség legalsó szintjén álló 
embercsoport iránt újra felkeltsük 
a figyelmet. A figyelem felkelté
se pedig egyúttal a hajléktalanok 
iránti empátia felkeltését, hely
zetük átélő megértését szolgálná. 
Erre megfelelő módszer a Haj
léktalanokkal a Hajléktalanokért 
Hét, mely eseménysorozat kétirá- 
nyúsága hatékony eszköz lehet a 
hajléktalanok társadalomba való 
visszaintegrálásának. Miben áll a 
kétirányúság? Egyrészt a hajlékta
lanok megmutatják tehetségüket, 
másrészt a közönség azt, hogy 
valóban érdekelt a megoldás-ke
resésben.

Sok diák, egyetemi hallgató 
és a hajléktalan ellátásban tevé
kenykedő szakember segítségével 
valósul meg a projekt, melynek 
szerves része a „100-as helyett 1 
lépés” program, amelynek célja, 
hogy eloszlassuk azt a tévhitet, 
miszerint úgysem lehet változ
tatni a hajléktalanság helyzetén, 
ezért a legjobb megoldás egy kis 
alamizsna adása volna. Ehelyett 
számos egyéb megoldást kínálunk 
az emberek számára, amellyel bár
melyikük hathatósan segíthet a 
hajlaktalanokon. E koncepcióval 
tehát egyfajta gyakorlati kalauzt 
igyekszünk nyújtani a lakosoknak, 
hogy hogyan bánjanak egy hajlék
talan embertársukkal.

Minderről bővebben olvas
hatsz a http://hajlektalanokert. 
blog.hu/ weboldalon, ill. érdek
lődhetsz a 3h.projekt@gmail.com 
címen. Most pedig a lényeg. A 
feladatkörök, amelyre várjuk a te 
jelentkezésed is:
■4 életút-felvevő, szerepe, hogy 
a tehetségkutató válogatója alatt 
elbeszélgessen egy-két résztve
vővel és feljegyezze annak életút 
pályáját
■4 önbecsülés-növelő, szerepe, 
hogy a válogató vagy a gálaest 
napján odafigyeljen a jelentkezők 
igényeire, megkínálja őket frissí
tőkkel, oldja beszélgetéssel a vetél
kedő miatti feszültséget 
■4 gesztus-felelős, szerepe, hogy 
a belépődíj-gyanánt hozott köny
vekért cserébe helyükre kísérje a 
vendégeket, ill. begyűjtse a díjakat

Jelentkezni lehet:
Heinik Sáránál
hsari91@gmail.com — „életút 

felvevőnek” és „gesztus felelősnek” 
Egyed Lauránál 
egyed.laura327@gmail.com -  

„önbecsülés-növelőnek”
Kovács Orsolyánál 
kovac.orsolya@gmail.com — 

bármi egyéb infomrációért

Sok-sok szeretettel várunk 
minden kedves érdeklődőt a kö
zönség soraiba október 6-ára!

A helyszínről és továb
bi tudnivalókról pedig h ttp :// 
w w w . f a c e b o o k . c o m / e v e n t . 
php?eid= 140539779374752 ol
dalunkról juthatsz további infor
mációkhoz.

3H-projektcsapat

Neptun, óraütközések
A Neptun rendszerünk az el

múlt években többször is verzió- 
váltáson ment keresztül, így to
vábbi funkciókkal bővült, például 
képes érzékelni az órák ütközését 
az órarendben. Az elmúlt tanévben 
volt egy kísérlet ennek a funkció
nak a bekapcsolására, de végül a 
Rektorhelyettes Asszony utasításá
ra ezt megszüntették, mert komoly 
problémákat vetett volna fel előze
tes tervek, illetve engedmények nél
kül. Az Egyetemi Oktatási Bizott
ság többször is napirendre vette az 
ügyet, és így született a jelenlegi 
szabályozás, hogy egy félévben egy 
hallgatónak indokolt esetben (pár
huzamos képzés, tárgyújrafelvétel) 
két tárgy ütközését engedélyezhe
tik a Kari Tanulmányi Bizottsá
gok. A tjnév elején a Szenátus a 
TV SZ módosítását elfogadta, így 
ebben a tárgyfelvételi időszakban 
a hallgatók már csak kérvénnyel 
tudták felvenni az ütköző tárgyai
kat. A Hallgatói Önkormányzat a 
Bizottság működésében részt vett, 
és határozott álláspontot képviselt.

A Hallgatói Önkormányzat 
álláspontja

A Hallgatói Önkormányzat 
szerint az óraütközéseket figyelő

funkció alapvetően hasznos, mi
vel az óraütközések tiltása nem 
újdonság a TVSZ-ben, ez már a 
módosítás előtt benne volt. Tu
lajdonképpen eddig a TV SZ egy 
óraütközést sem engedett meg, 
csak eddig ennek az ellenőrzését 
nem tette lehetővé a Neptun a ver
zióváltás előtt. Épp ezért a funk
ció bekapcsolása nem ellenkezik a 
TVSZ-szel, hanem épp ennek be
tartására kényszeríti a hallgatókat, 
viszont a következetlen használat 
rengeteg problémát eredményez
het. Három ilyen problémás kö
rülményt találtunk:

Párhuzamos képzés: a párhu
zamos képzésben részt vevőknek 
kétszer annyi órájuk van, óraüt
közések nélkül ezeket a hallgató
kat ellehetetlenítjük, illetve nem a 
Corvinuson fogják végezni a má
sodik szakjukat. A HŐK javasol
ta, hogy ezekben az esetekben csak 
egy szakon belül figyelje a Neptun 
az óraütközéseket, viszont ezt a 
javaslatunkat visszautasították, 
mivel így a funkció értelmét vesz
tené. Ezekben az esetekben így az 
egyéni tanrend kérelme jelenthet 
megoldást.

Tárgyújrafelvéteh Ezeket a 
kurzusokat nem szinkronizálják

minden évfolyam órarendjével (hi
szen nem is lehet), így aki egyszer 
TUF-ra kényszerül, ez a funkció 
további csúszást eredményezne 
számára. Az engedmény, hogy 
ezeknek a hallgatóknak lehető
ségük van két tárgyat felvenniük 
ütközve, az esetek legnagyobb ré
szében megoldást jelent.

Karon, illetve szakon belü
li óraütközések: előfordul, hogy 
különböző kötelező órák szemi
náriumai ütköznek egymással, így 
helyhiány miatt nem mindenkinek 
sikerülhet a tárgyait felvenni. Ez 
szintén viszonylag ritkán fordul 
elő, így kérelemmel, illetve a tan
székek segítségével ez a probléma 
is kezelhető.

A megoldási javaslataink kö
zött szerepelt az E és G jelű kur
zusok (előadás és szeminárium) 
ütközésének engedélyezése, de in
formatikailag nem volt kivitelezhe
tő, valamint a Bizottság szerint így 
a hallgatók nyíltan kinyilatkoztat
ják Neptunon keresztül, hogy nem 
fognak bejárni az adott előadásra.

Mindent egybevetve, a kezdeti 
hibák és nehézségek kijavításával, 
illetve a szabályzás finomításá
val, ez egy hosszútávú és működő 
rendszer lehet.

In Memóriám 30. ÁF 
Gólyatábor 2011

Meleg, pakolás, nyár, MÁV/ 
Tata. Ezen szavak jellemezték a 
készülődést a Gólyatábor előtt, 
ami egy forró nyári szerdán kez
dődött. Erről azonban sajna nem 
tudok véleményt mondani, ugyan
is én egy nap késéssel érkeztem az 
Öreg-tó partjára, de nem tétováz
va bepótoltam a lemaradást röpke 
20 perc alatt. Regisztrálás, szoba 
elfoglalása, és már rám is húzták 
a gólyák sajátos, rigó sárga póló
ját, ami abban a pillanatban csak 

1 annyit jelentett, hogy ok, most ezt 
hordani kell, de később magát az 
Alma Materbe való betagozódást. 
Persze nem is kell említenem, 
hogy ez a néhány nap mámoro
sán telt mindenki számára mind 
a szervezőknek, szenioroknak és a 
friss gólyáknak is.

A reggeli diszharmónia, a fá
radt tekintetek illetve az egész 
napos feladatok és vetélkedők 
alatti szurkolástól berekedt han
gok furcsa elegye az, ami megadta 
a sajátos pikantériáját a GT-nek. 
A táborral kapcsolatban minden 
embernek vannak fenntartása, 
hogy ide csak inni jönnek a fiata
lok és obszcén illetve papírra le
írhatatlan dolgok történnek. Hát 
igen, történtek dolgok, de ezek 
maradjanak az est és az emlékezet 
kiesések homályában.

De akkor most menjünk egy 
kicsit bele a részletekbe. Érkezé
semkor több tucat gólyalány és 
gólyafiú táncolta a tábor közepén, 
az úgy nevezett „gólyatáncot”, ami 
egy visszatérő motívum volt min
den 5. percben az ott tartózkodá
sunk alatt. Reggel, délben, este és 
hajnalban mindig felcsendült az a 
bizonyos latinos dallam, ami a mai 
napig szellemkén kísért minket 

I az ÁF épületében is. Feladataink 
! közé tartozott a csapat induló ki

találása és zászlófestés, ahol bebi
zonyosodott, hogy miért nem az 
iparművészetire jelentkeztünk.

A különböző ismerkedős já
tékok és vetélkedők, mint a diny- 
nyeevő verseny, sörivó verseny és 
a vitamin túra, mint az étlap fel
hozatala, remek lehetőséget adtak 
arra, hogy kiépítsük az első ÁF-es 
kapcsolatainkat a csoporttársa
inkkal. Az én személyes kedven
ceim közt az autómosó feladat

az első helyen kap helyet, ahol a 
szebbnél szebb lányok bikiniben 
mosták a személygépjárműveket 
hol a szivaccsal, hol a testükkel. 
Mint a férfi nem képviselője, azt 
kell, hogy mondjam már ezért 
megérte elmenni. Továbbá az 
utolsó este megrendezésre került 
szépségverseny is hasonló hangu
latban telt, ahol a testiség került 
előtérbe, bár valahogy a női szek
ció jobban elnyerte tetszésemet, 
mint a férfi. A sport nap is szin
tén egy kiemelkedő esemény volt, 
amikor a „Pálinkás jó reggelt” c. 
akció után, még mindenki fejé
ben bokszoltak a majmok, de meg 
kellet védenünk a becsületünket 
olyan sportágakban, mint a foci 
vagy a sárkányhajózás. A sárkány
hajózás kifejezetten a személyes 
kedvenceim közé tartozott, ekkor 
érezhettük igazán, hogy egy csa
patként, az összevissza csapkodás 
helyett képesek vagyunk szerve
zettséget is produkálni.

A reggeli koránkelés, az együtt 
étkezés és az egész napos progra
mok után, azt gondolná az ember, 
hogy nyugovóra térhet, ám hogy 
lehetett volna kihagyni olyan éj
szakákat, amikor a DSP vagy a 
Jogi Aktus lép fel.

A legtöbben teljesen elvesztet
tük az időérzékünket, hiszen vagy 
programokra kellett mennünk, 
vagy a mentorok hajkurásztak 
minket. Az ő bábáskodásuknak 
köszönhetően összeszokott ki- 
sebb-nagyobb társaságok alakultak 
ki, amik a GT után a csapattalálko
zókon folytatták az csapatépítést.

így és hasonló szellemiségben 
szálltak tova a nappalok és igen 
csak nehéz volt feldolgozni a va
sárnap reggelt, mikor meg kellett 
venni a hazaútra szóló vonatjegyet 
és azt kellet mondanunk egymás
nak: „szeptemberben találkozunk”.

Zárásként csak annyit tudnék 
mondani, hogy hatalmas élmény 
volt és az itt átéltek örökzöld té
mák maradnak az elkövetkezendő 
félévek során. Azoknak, akik nem 
tudtak eljönni, csak azt tudnám 
tanácsolni, hogy jövőre szenior
ként vagy mentorként mindek 
éppen vegyen részt a GT-n, mert 
egyszerűen megéri. Én ott leszek !

Kersák Olivér Márk

http://hajlektalanokert
mailto:3h.projekt@gmail.com
mailto:hsari91@gmail.com
mailto:egyed.laura327@gmail.com
mailto:kovac.orsolya@gmail.com
http://www.facebook.com/event
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Referensek a Közgáz HÖK-ben - 
Kik azok és mit csinálnak?
■  A HÖK-ben rengeteg ember 
dolgozik, a választmányi tago
kon kívül nagyon sokan külsős
ként segítik a munkánkat, körül
belül 15-20-an. Mindezeken túl 
a Közgáz Campuson belül a 3 
Kar (G, T és K) HÖK-ös csapa
tának összehangolására is szük
ség van. Hogy miért nem lesz a 
sok ember együttműködéséből 
káosz, hogyan tudjuk hatéko
nyan megszervezni a tevékeny
ségeket? A válasz a referensek 
rendszerében rejlik...

A Közgáz H Ő K tagjai külön
böző munkakörökben helyezked
nek el, ami azt jelenti, hogy a há
rom kari H Ő K képviselők nem 
együtt dolgoznak, hanem a saját 
prioritásaik szerint választanak 
a különböző, közösen kialakított

munkaterületek közül. Az így 
létrehozott kisebb csoportokban 
zajlik a Campus szintű közös 
munka. Ezek a kisebb csopor
tok az úgynevezett munkacso
portok és bizottságok, amelyek 
irányítása a referensek feladata. 
A kiemelten fontos területeknél 
-  oktatásügy, gazdasági ügyek, 
kommunikáció — bizottságokat 
alakítottunk ki, amelyeknél mind 
a három karról 1-1 főnek köte
lezően képviseltetni kell magát. 
A külügyi, diákszervezeti, ren
dezvényszervezési, szociális és 
a szervezet belső folyamataival 
kapcsolatos személyzeti ügyeknél 
pedig munkacsoportok végzik el 
a feladatokat.

A referensek kiválasztása szi
gorú szabályok szerint, pályáz
tatás útján, évente kétszer zajlik.

Fontos, hogy a pályázó legalább 
két szemeszteren keresztül vállal
ja el az adott terület irányítását.

A kiválasztás folyamata idén 
is egy hosszabb pályázati idő
szakkal -  június, július -  kezdő
dött, amikor a következő félévhez 
kapcsolódó munka- és időtervek 
kialakítása zajlott. A leadan
dó tervek tartalma és minősége 
rendkívül fontos, hiszen fél évre 
előre meghatározzák, hogy pon
tosan milyen munkafolyamatokat 
végzünk majd egy-egy munkate
rületen, és a hallgatók számára 
milyen fejlesztéseket szeretnénk 
megvalósítani.

Idén a pályázati időszak le
zárása után kiválasztottuk azo
kat a pályázatokat, amelyeket 
a legalkalmasabbnak találtunk, 
ezért augusztus elején többször

is találkoztunk, hogy közösen 
megtárgyaljuk a leadott mun
kák tartalmát. A kiválasztásnál 
fontos szempont volt, hogy a pá
lyázó kellő tapasztalattal rendel
kezzen, vagyis előnyt élvezett az, 
aki már legalább fél vagy egy éve 
részt vesz a H Ő K  által irányított 
munkákban. A referenseknek 
egyébként nem kell kötelezően 
megválasztott H Ő K  képviselő
nek lenniük, így ezzel is szeret
nénk megadni a lehetőséget arra, 
hogy minél szélesebb látókör 
szerint dolgozzunk. A szakmai 
szempontok közül szintén fon
tos, hogy a leadott pályázat tar
talma megvalósítható és kellően 
kreatív legyen. A pályázatokban 
ki kell térni a személyes moti
váltság indoklására, a szerveze
ten belüli tevékenységre, de leg

főképpen arra, hogy a hallgatók 
számára milyen tevékenységgel 
szeretne valamilyen „új érté
ket” létrehozni. Az idei nyertes 
pályázatok mindegyike remek 
munka volt, hiszen rengeteg új 
ötlet került be a megvalósítandó 
projektek közé, amelyek mind a 
saját belső működésünket, mind 
a hallgatóság érdekeinek érvé
nyesítését segítik: hatékonyabb 
online érdekképviseleti ügyin
tézés, új rendezvények, online 
választások, kommunikációs 
fejlesztések stb. A pályázatok ki
választása után pedig több napos 
személyes meghallgatások során 
született meg a döntés a referen
sek személyéről.

Forrás: hokcsabi.blog.hu 
írta: Csarnai Csaba, GTK HŐK
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NKE - A nemzet szolgálatában!
2012. január 1-jén kezdi meg 

működését a Nemzeti Köz- 
szolgálati Egyetem. A Zrínyi 
Miklós Nemzetvédelmi Egye
tem (ZMNE), a Rendőrtisz
ti Főiskola (RTF) valamint a 
Budapesti Corvinus Egyetem 
Közigazgatástudományi Karának 
(BCE-KIK) jogutódjaként lét
rejövő intézményt már a kezdeti 
időszakban is rengeteg találgatás 
övezte. Az okok és maga az integ
rációs folyamat megértése érdeké
ben térjünk vissza egy pillanatra 
az alapokhoz. Közszolga. Mit is 
jelent ez a szó? Olyan személy, aki 
valamilyen formában a közt szol
gálja, tehát az állam alkalmazásá
ban áll, állami feladatok, legyen 
szó a közigazgatásról, belső rend
védelemről vagy a haza védelmé
ről, végrehajtásában vesz részt. Ez 
lehetett az a kapocs, a közös pont, 
amelyből kiindulva felmerült egy 
olyan intézmény ötlete, ahol a már 
említett személyek képzése egy 
helyen, azonos irányelvek alapján 
kerül megvalósításra. Az ötletből

terv lett, a tervből javaslat és végül 
megszületett a döntés. Az Ország- 
gyűlés 2011. március 16-án fogad
ta el azt a törvényjavaslatot, amely 
a Nemzeti Közszolgálati Egyetem 
létrehozásáról szól. Ezután pe
dig beindult a munka, mégpedig 
gőzerővel! A fenntartói testület 
-  a Közigazgatási és Igazságügyi 
Minisztérium (KIM), a Belügy
minisztérium (BM) valamint a 
Honvédelmi Minisztérium (HM) 
képviselői -  első ülésére már áp
rilisban sor került. Az új egyetem 
ideiglenes Szenátusa 2011. július 
12-én tartotta meg alakuló ülé
sét és azóta is feszített tempóban 
végzi munkáját. Természetesen 
ez a hallgatói érdekképviseletre is 
vonatkozik. Megtörténtek az első 
egyeztetések a hallgatókat illetve 
az érdekképviseletüket érintő leg
fontosabb kérdésekben. A Ménesi 
úton, szeptember 7-én megren
dezésre került I. Integrációs Pik
nik során bepillantást nyertünk 
leendő hallgatótársaink képvise
letének rendszerébe. Habár nem

egy szakmai konferenciáról volt 
szó, annyi bebizonyosodott, hogy 
három teljesen más hagyomá
nyokkal és szabályzati rendszerrel 
rendelkező HŐK képviselői van
nak jelen, akiktől az elkövetkező 
fél-egy év minden eddiginél kemé
nyebb munkát fog megkövetelni. 
A kérdés azonban adott: miért 
volt (van) szükség e három intéz
mény (ZMNE, RTF, BCE-KIK) 
összevonására és miért nem felel 
meg a jelenlegi rendszer? A válasz 
egyszerű és talán kézenfekvő is. A 
közszolgálat személyi állományá
nak fejlesztése érdekében ez a fajta 
felsőoktatási intézményi struktúra 
tűnik az erőforrások felhasználá
sának szempontjából a leghaté
konyabbnak. A minőségfejlesztés 
mellett továbbá fontos szempont 
az életpályamodellek közti átjár
hatóság racionális megvalósítása 
is. Az, hogy ezek közül mi az ami 
megvalósul és milyen formában, 
minőségben egyelőre még kérdés, 
de a válaszra már nem kell sokat 
várni.

Egyetemi Hallgatói Önkormányzat - 
elnöki pályázat kiírás
Tisztelt Egyetemi Hallgatók!

Az Egyetemi Hallgatói Önkormányzat Alapszabályának 15 § (2) 
bekezdése alapján az EHÖK Elnökség nevében az Egyetemi Hall
gatói Önkormányzat elnöki tisztjének betöltésére pályázatot írok ki.

Az Egyetemi Hallgatói Önkormányzat elnöki tisztjére pályázhat 
minden olyan hallgató, aki:

— 2011/2012 tanév első félévében aktív hallgatói jogviszonnyal 
rendelkezik;

— a mellékelt nyilatkozatban megadja a szükséges adatokat, vala
mint vállalja, hogy hallgatói jogviszonya 2012. december 31-ig nem 
szűnik meg;

— a mellékelt adatlapot kitöltve, aláírva szeptember 2 7 .12:00-ig 
eljuttatja a Hallgatói Önkormányzat irodájába (1118, Budapest, Mé
nesi út 5.Koll.épület 208)

— szeptember 27. 12: 00-ig megküldi pályázati anyagát a hok@ 
uni-corvinus.hu címre;

— október 6-án az Egyetemi Hallgatói Önkormányzat elnökvá
lasztó ülésén személyesen megjelenik, ismerteti programját, és vála
szol az Egyetemi Hallgatói Önkormányzat tagjainak kérdéseire.
(Az ülés pontos helyszínét és időpontját a jelentkezőkkel e-mailban 
közöljük legkésőbb szeptember 30-ig.)
A pályázati kiíráshoz szükséges adatlap a fenti e-mail címről kérhető.

Kovács Zsolt 
elnök

Budapesti Corvinus Egyetem 
Hallgatói Önkormányzat



Vodafone 858 Smart 
70 Ft
Ha két évre az Évfolyam tarifa 
Tudatos csomagot választod

Évfolyam tarifa Tudatos csomag
•Havidíj: 3 100 Ft 
•0 Ft-os percdíj tarifán belül 
• 80 db díjmentes SMS hálózaton 

belül
•500 MB adatforgalom 
•18,05 Ft-os percdíj bármikor, 

bármely belföldi hálózatba

Jár neked egy okostelefon 
és a szupergyors internet!
Válaszd az Évfolyam tarifát, és beszélj 0 Ft-ért 
BCE-s barátaiddal!

csak. rólad Szól

imokia

2 Nokia C5-03 
9990  Ft
Ha 2 évre a Matrix 3 tarifát 

I választod

Matrix 3 tanra
•Havidíj: 6000 Ft 
•Havi 500 MB adatforgalom 
•Havi 200 perc vagy 
SMS hálózaton belül 

26 év alattiaknak dupla 
bonusz jár

További ajánlatainkért keresd Ecker Klaudiát: 70/9455955
A készülékajánlatok új előfizetés vásárlása esetén visszavonásig, kétéves, határozott idejű szerződéssel és kétéves tarifahűséggel, illetve a készlet erejéig érvényesek, BCE Évfolyam tarfa Tudatos csomag esetében a 
Budapesti Corvinus Egyetem által kibocsátott és érvényesített diákigazolvánnyal. A Vodafone Matrix fiataloknak szóló kedvezményes ajánlat azon új ügyfélnek érhető el, aki az előfizetői szerződés megkötésekor még 
nem töltötte be a 26. életévét és egy ügyfél maximum egy darab előfizetői szerződést köthet. Az BCE Évfolyam tarifa Tudatos csomag 500 MB/hó adatforgalmat tartalmaz, amely adatforgalom felett nem számolunk 
fel túlforgalmazási díjat, viszont az adatforgalom sebességét csökkentjük. A 3G technológiával lefedett területeken a min. le- és feltöltési sebesség az ÁSZF 3. sz. mellékletében meghatározott érték (jelenleg 150/40 
kbit/s, a havidíjban foglalt adatforgalom túllépése után 16/16 kbit/s), amelyet Vodafone az esetek 80%-ában garantál. A városra, házszámra lebontott lefedettségi térkép megtekinthető a www.vodafone.hu/lefedettseg 
weboldalon. A szerződéskötést megelőzően az Előfizető hitelképesség vizsgálaton esik át. A vizsgálat eredményének függvényében a Vodafone jogosult a szolgáltatás igénybevételét előleg vagy egyéb más biztosíték 
(pl. bankgarancia, kezesség stb.) adásához kötni. Amennyiben a határozott időtartam lejárta előtt min 30 nappal egyik fél sem kéri az előfizetői szerződés m egszüntetését, úgy az, a határozott idő lejártával határozatlan 
idejűvé alakul. Ha a szerződés két éven belül megszűnik, illetve alacsonyabb havi díjra történő váltás esetén az előfizető kötbér megfizetésére köteles. A Vodafone a nyomdahibákért nem vállal felelősséget. A Vodafone 
fenntartja a jogot az árak és a díjak módosítására. A képeken látható fotók illusztrációk. További információk: www.vofafone.hu/fiataloknak címen és a belföldön, hálózaton belül díjmentesen hívható 1270-es számon.
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